
محمدرضــا رضایتمند معاون 
توسعه مدیریت و منابع دانشگاه 
علوم پزشکی اصفهان افزود: بودجه 
دانشگاه های علوم پزشکی در لایحه بودجه ۱۴۰۰ رشد 
قابل توجهی داشته و نســبت به سال گذشته حدود 
۲.۵ برابر شد در حالی که به عنوان مثال رشد بودجه 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان در سال ۹۹ نسبت به ۹۸ 

حدود ۲۳ درصد بود.
او اظهار داشــت: با توجــه به حیاتی بــودن نقش 
دانشگاه های علوم پزشــکی که در دوران همه گیری 

کووید ۱۹ خــود را بیشــتر نشــان داد، بودجه این 
دانشگاه ها در لایحه بودجه ۱۴۰۰ بهتر و مناسب تر 
دیده شد. رضایتمند اضافه کرد: با توجه به گستردگی 
خدمات دانشگاه علوم پزشکی اصفهان و افزایش هزینه 
ها، لازم است بودجه این دانشــگاه ها رشد بیشتری 
یابد، زیرا رشد پیشنهاد شده کفاف حقوق کارکنان را 
می دهد، اما هزینه های دیگر را کامل پوشش نخواهد 
داد. او ادامه داد: لازم اســت منابع پایــدار مالی برای 
بودجه دانشگاه علوم پزشکی اصفهان تخصیص یابد تا 

در سال های آینده دچار مشکلات بیشتر نشود.

رضایتمند با بیــان اینکه بخش عمــده ای از بودجه 
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با توجه به گستردگی 
خدمات و تعداد زیادی نیروی انسانی، صرف پرداخت 
حقوق می شــود، افزود: بــا وجودی که بخشــی از 
فعالیت های دانشگاه درآمدزاست، اما این بودجه ها و 

درآمد ها کفاف هزینه های جاری را نمی دهد.
به گفته او حتی اگر شرایط ناشی از همه گیری کووید 
۱۹ پایان یابد، بازگشت این دانشگاه به حالت عادی و 
وضعیت درآمدی زمان بر بوده و ممکن است در آینده با 

مشکلات مالی عدیده مواجه شود.

معاون توسعه مدیریت و منابع دانشگاه علوم پزشکی اصفهان؛
بودجه علوم پزشکی اصفهان در لایحه بودجه ۱۴۰۰ دولت ۲.۵ برابر شد

محمدرضا رضایتمند گفت: بودجه دانشگاه علوم پزشکی اصفهان در لایحه بودجه ۱۴۰۰ رشد ۲.۵ برابر دارد که 
بخشی از عقب ماندگی مربوط را جبران می کند. باشگاه خبرنگاران

گــــــزارش

گـــزارش

رئیس مرکز پژوهش های شورای اسلامی شهر اصفهان: 

شناسایی شهروند دیپلمات ها، کمک به توسعه روابط بین الملل اصفهان و بهره برداری ویژه 
مرکــز  رئیــس 
پژوهش های شورای 
اســلامی شــهر اصفهان گفت: طرح 
»شــهروند دیپلمات« بعد از رایزنی 
گسترده با همه دســتگاه ها و واحدها 
اطلاع رسانی و اجرایی شد و می توان 
این اقدام را مثال خوبــی از مدیریت 
واحد شهری در اجرای یک پروژه بسیار 

مهم دانست.   

به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری 
اصفهان، کوروش خســروی با اشاره به طرح 
»شــهروند دیپلمات« که از سوی شهرداری 
اصفهان با هدف تقویت تعاملات و ارتباطات 
اصفهان با شهرهای خواهرخوانده با همکاری 
شــهروندان کنشــگر و فعال در این زمینه، 
اجرایی خواهد شــد، اظهار کــرد: هر گاه ما 
از تــوان بخش خصوصی اســتفاده کرده ایم 
موفق بودیــم؛ در مدیریت شــهری و کلان 
کشور نمونه ای وجود ندارد که از توان بخش 
خصوصی استفاده شده و نتیجه رضایت بخش 

نباشد.    
وی ادامه داد: هم اکنون نیز شهروندان زیادی 
در شهر در حال تعامل با شهرهای دیگر جهان 
و معرفی شــهر اصفهان به جهان هستند اما 
تاکنون به »شهروند دیپلمات« نامیده نشده 
اند و یقین دارم شناسایی شهروند دیپلمات ها 
در شــهر اصفهان کمک بســیاری به توسعه 

روابط بین الملل شــهر و بهره بــرداری ویژه 
خواهد کرد.

رئیس مرکز پژوهش های شــورای اسلامی 
شــهر اصفهــان در مــورد ارزیابــی از توان 
کنشگران و کارشناسان شــهر اصفهان برای 
مشــارکت در این طرح نیز تصریــح کرد: در 
مورد توان مردم و کارشناســان شهر اصفهان 
هیچ تردیدی وجود ندارد. این افراد هم اکنون 
نیز نماینده های خوبی برای اصفهان هستند و 
توسعه روابط اصفهان با سایر شهرهای دنیا را 

سبب ساز شده اند. 
خسروی با اشاره به لزوم توجه مدیریت شهری 
برای برآورده ســاختن خواسته ها و نیازهای 
شــهروند دیپلمات ها در راستای نمایندگی 
شــهر اصفهان اظهار کرد: یقینــا تیم ما نیز 
نیاز به ورزیدگی دارد و مدیریت شهری باید 

در حمایت و تعامل با شــهروند دیپلمات ها 
کارآزموده و ورزیده شود تا بتواند تعامل خوبی 
با شهروندان و کنشــگران بین المللی برقرار 

کند.  
وی افزود: در طرح »شــهروند دیپلمات« با 
مدیریت مطلوبی که اداره کل ارتباطات و امور 
بین الملل شهرداری داشــته است، به خوبی 
توانسته است همکاری دستگاه های ذی نفع 
در حوزه های روابط خارجه، دســتگاه های 

امنیتی، دانشگاهی و تجاری را جلب کند.  
رئیس مرکز پژوهش های شورای اسلامی شهر 
اصفهان اضافه کرد: این طــرح بعد از رایزنی 
گسترده با همه دســتگاه ها و واحدها اطلاع 
رسانی و اجرایی شــد و می توان این اقدام را 
مثال خوبی از مدیریت واحد شهری در اجرای 

یک پروژه بسیار مهم و حیاتی دانست.    

اخبار اصفهان
گــــــزارش

فولاد مبارکه پیشرو در انجام مسئولیت های اجتماعی

گروه فولاد مبارکه 
در کنار دستاوردها 
و کسب رکود تولید 

در سال جهش تولید، 
نسبت به مسئولیت 
اجتماعی بی تفاوت 

نبوده است. عملکرد 
این شرکت، علی 

رغم همه مشکلات 
موجود،  از نظر 

کارشناسان اقتصادی 
و مسئولان، قابل 

دفاع است

مسئولیت اجتماعی یکی از وظایف و تعهدات سازمان ها در جهت منتفع ساختن جامعه است به نحوی که هدف اولیه سازمان ها یعنی حداکثر کردن سود 
را متعالی ببخشد؛ در این راستا شرکت فولاد مبارکه با عنایت به منویات مقام معظم رهبری و همسویی با سیاست های اقتصاد مقاومتی و همچنین تاکید 

مهندس عظیمیان، مدیرعامل این شرکت در خصوص  انجام وظایف و مسئولیت های اجتماعی فعالیت های گوناگونی انجام داده است.

 خوشبختانه این شرکت با هدف 
درمان بیماران کوید ۱۹، اکسیژن 
بیمارســتان های تحت پوشش 
دانشگاه علوم پزشکی استان و 
برخی از بیمارستان های خارج 
از استان تا پایا ن سال جاری به 
ارزش بیش از ۷۲ میلیارد تومان 
تامین کرد. همچنین می توان به مساعدت ۷۰ 
میلیارد تومانی به بیمارستان ها و شبکه های 
بهداشــت و درمان جهت خرید تجهیزات و 
مواد ضدعفونی کننده حــوزه بیماری کرونا 

اشاره کرد.
از دیگر اقدامات شــرکت فــولاد مبارکه در 
راستای مسئولیت اجتماعی در جهت محیط 
زیست می توان مشارکت در طرح جامع مترو 
اصفهان )مبارکه – مجلســی – بهارستان( 
با مســاعدت مالی بالغ بر ۵۰ میلیارد ریال به 
منظور کاهش آلودگی و ایمنی حمل و نقل، 
ارتقای فرایندهای زیست محیطی با ایجاد و 
نگهداری از ۱۵۰۰ هکتار فضا ی سبز و جنگل 
با برخورداری از روش های نویــن آبیاری و با 
استفاده از پساب های تصفیه شده واستاندارد 
کارخانه، بیش از ۸۰۰ میلیارد تومان سرمایه 
گــذاری )۴۵۰ میلیارد تومــان داخلی و ۱۰ 
میلیون یور و ارزی( به منظــور اجرای  پروژه 
عظیم ایجاد شــبکه و جمــع آوری و هدایت 
پساب های ۹ شهر شهرســتان های مبارکه 
و لنجان و ارتقــاء تصفیه خانه پســاب های 
شــهرهای منطقه مجاور و شــرکت با هدف 
پیشگیری از سرریز شدن پساب های شهری 
به رودخانه زاینده رود و محیط اطراف، بهبود 
وضعیت بهداشتی و زیست محیطی منطقه و 
استفاده از پساب تصفیه شده در خطوط تولید 
به جای برداشــت آب خام با رویکرد استفاده 

بهینه از منابع آبی اشاره کرد.
همچنین در ادامه می توان به مشــارکت در 
طرح های مواســات و کمک های مؤمنانه با 
همکاری ائمه جمعه و فرماندهان حوزه مقاومت 
شهرستان های همجوار و مرکز استان، احداث 
ســاختمان پایگاه امداد و نجات بین شهری 
سازمان هلال احمر سه راهی مبارکه )پلیس 
راه اصفهان – شیراز(،   اختصاص ۱۰ میلیارد 
تومان اعتبار به منظور تکمیل مصلی بزرگ امام 
خمینی)ره( اصفهان، برگزاری گلریزان ویژه 

آزادی زندانیان جرائم غیرعمد طی سال های 
۹۳ تا ۹۸ به مبلغ  ۱۱ میلیارد تومان و فراهم 
آوردن زمینه بازگشــت ۱۱۴۷ نفر زندانی به 
آغوش گرم خانواده های خود، سرمایه گذاری 
۶۰ میلیارد تومانی در پروژه احداث ایستگاه راه 
آهن ریز و اتصال خط ریلی فولاد سبا به شبکه 
ریلی راه آهن جمهوری اسلامی ایران، سرمایه 
گذاری ۴۰ میلیارد تومانی در تکمیل و به بهره 
برداری رساندن ورشگاه نقش جهان اصفهان، 
انجام بیش از ۵۰ طرح عمرانــی جاده ای در 
منطقه پیرامون به منظور توسعه بهینه سازی 
و ایمن سازی جاده های اطراف با صرف ده ها 
میلیارد تومان هزینه از ابتدای ساخت تاکنون،   
آزادســازی اراضی متعلق به شــرکت جهت 
تکمیل احداث بزرگراه کنارگذر غرب استان 

اصفهان را عنوان کرد.
از جملــه اقدامات فولاد مبارکه در راســتای 
تحقیق و پژوهش، تأســیس مرکــز نوآوری 
تحول دیجیتال گروه فولاد مبارکه )مشترک 
با دانشــگاه تهران و معاونت علمی و فناوری 
ریاســت جمهوری(،   ارتباط با بیش از ۱۲۰ 
دانشگاه و مرکز تحقیقاتی از طریق قراردادهای 
پژوهشی بلند مدت سه ســاله با هدف ایجاد 
پیوند میان صنعت و دانشگاه و بسترسازی برای 
بومی سازی صنعت فولاد کشور، مشارکت در 
تأسیس پژوهشــکده فولاد دانشگاه صنعتی 
اصفهــان، انعقاد قرارداد اعطــای اعتبار ویژه 
پژوهشی )گرنت( شرکت فولاد مبارکه جهت 
حمایت از پایان نامه های دانشجویان تحصیلات 
تکمیلی، تأسیس مرکز نوآوری و توسعه فناوری 
گروه فولاد مبارکه،   انجام بیش از ۱۱۰۰ پروژه 
تحقیقاتی با دانشــگاه ها و مراکز تحقیقاتی 

کشور، معرفی شرکت فولاد مبارکه در کتب 
درسی مقاطع مختلف تحصیلی با هدف غنی 
سازی مطالب علمی و آشنایی دا نش آموزان 
با صنعت فولاد و اشاعه فرهنگ صنعتی  است.

سایر اقدامات شرکت فولاد مبارکه در راستای 
مسئولیت اجتماعی شامل: تجهیز و تکمیل 
مرکز توانبخشــی شــهید مدنی زرین شهر، 
مساعدت مالی جهت نوسازی و بهره برداری 
از اورژانس بیمارستان محمدرسول الله)ص( 
شــهر مبارکه به منظور ارتقاءسطح بهداشت 
منطقه،   مساعدت های نقدی و غیر نقدی به 
زلزله زدگان و سیل زدگان غرب و جنوب کشور،   
مساعدت مالی و عمرانی به ســتاد بازسازی 
عتبات عالیات استان اصفهان و تهران و مراسم 
پیاده روی اربعین ســنوات قبل،   مساعدت 
به نهادهای حمایتی مانند کمیته امداد امام 
خمینی)ره( و سازمان بهزیستی درمناسبت 
های مختلف نظیر جشــن شکوفه ها، جشن 
عاطفه ها، سین سخاوت، احسان ونیکوکاری 
و... و.   تهیه و توزیع بیش از ۸۵۰۰ بسته نوشت 
افزار فرهنگی به ارزش یک میلیارد تومان برای 
دانش اموزان توانخواه استان در سال ۹۸،   ارائه 
خدمات پزشکی - بهداشــتی و مددکاری به 
مناطق محروم استان با استفاده از ظرفیت های 
طرح بسیج سلامت و سرمایه گذاری و اجرای 

طرح کنترل سیلاب در منطقه است.
گفتنی اســت: گروه فولاد مبارکــه در کنار 
دستاوردها و کسب رکود تولید در سال جهش 
تولید، نسبت به مسئولیت اجتماعی بی تفاوت 
نبوده است. عملکرد این شرکت، علی رغم همه 
مشکلات موجود،  از نظر کارشناسان اقتصادی 

و مسئولان، قابل دفاع است.

اخبار اصفهان
گـــزارش
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قیمت ۲۰۰۰ تومان

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

 فریدون اله یاری  از خسارت ۵۰۰ میلیاردی کرونا به صنایع دستی اصفهان می گوید؛  

شاه نشینی کرونا بر پایتخت صنایع دستی
بحران اقتصادی ایجاد شده ناشی از شیوع کرونا بر فعالیت این مراکز تأثیرات منفی زیادی را گذاشته است و نمی توان 

دسته بندی کرد که کدام نوع صنعت دستی بیشتر آسیب دیده و کدام نوع آن کمتر ۲ ادامه در صفحه 

بازار طلا و سکه 99/10/8 ساعت 15:30

 
جایگزین کردن طلا 

به جای دلار
از ســال ۹۷ تا کنون با افزایش 
تحریم ها از سوی آمریکا، کشور 
ما با کم بود منابع ارزی بسیاری 
رو به رو شده است . برای برطرف 
کردن این مشــکل مســئولان 
راه های مختلفی را امتحان کردند. 
یکی از ایــن راه ها مجبور کردن 
بازرگانان کشور به بازگشت پول 
صادرات به چرخه اقتصادی کشور 
بوده است که متاسفانه تا کنون 
نتوانسته الزامی جدی برای این 
افراد ایجاد کنــد و تخطی از این 
قانون تا جایی پیش رفت که هفته 
گذشته چند صادر کننده کارتون 
خواب پیدا شدند. اما حالا طرح و 
پیشنهاد جدیدی ارائه شده که به 
نظر می رسد در صورت همکاری 
صادر کنندگان موثر واقع شود. 
وارد کردن طلا و نقره به جای پول 
صادرات پیشنهادی است که این 
روزها به صادر کنندگان داده شده 
اســت و می تواند پشتوانه خوبی 
برای پول ملی کشورمان محسوب 
شود. گفته شده در مسیر تسهیل 
بازگشت ارز به کشور احتمال آنکه 
واردات موقت طلا و نقره در مسیر 

ایفای تعهدات ارزی...

کوثر بابایی
سرمقــاله
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۲ ادامه در صفحه 

۲

۲

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
11,846,00011,830,000قدیم

سکه طرح 
11,495,00011,544,000جدید

6,220,0006,320,000نیم سکه

4,198,0004,408,000ربع سکه

2,346,0002,556,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,955,0004,896,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,144,6001,131,700 عیار

طلای آب شده 
4,954,0004,900,000نقدی

یک گرم طلای 
241,526,6001,508,900 عیار

اولین روزنامه 

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

 رئیس اتحادیه طلا و جواهر اصفهان از رواج بازار بدلیجات
 به جای طلا خبر داد:

ازدواج با حلقه مسی!
         رئیس اتحادیه طلا و جواهر اصفهان با اشاره به رونق بازار بدلیجات به دلیل گرانی طلا و نقره، گفت: خرید طلا توسط 

زوج های جوان بستگی به تمکن مالی آنها دارد، اما در مقایسه با دو سال گذشته میزان خرید و فروش طلا در بازار اصفهان به ۱۰ 
درصد رسیده است.

         برخی زوج های جوان به دلیل تمکن مالی پایین، ممکن است حلقه مسی به جای حلقه طلا خریداری کنند.

مدیرعامل شرکت نمایشگاه اصفهان:

اصفهان باید به شهر نمایشگاهی با استانداردهای 
جهانی تبدیل شود

مدیرعامل شرکت نمایشگاه اصفهان از شورای شهر خواست تا توجه ویژه ای به توسعه هر چه 
بیشتر نمایشگاه و ایحاد زیر ساخت های حمل و نقل شهری از جمله مترو برای...پ

کجا می توان بیت کوین ارزان 
استخراج کرد؟

منطقه اسکاندیناوی به لطف کاهش قیمت برق 
یک بار دیگر به منطقه جذابی برای استخراج 

ارزهای رمزنگاری شده تبدیل شده است.
7بارانی ترین آب و هوا در ۲۰ سال گذشته...

هر
س: م

عک
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ادامه از صفحه یک
...  نقــش آفرینــی کنند وجود 

خواهد داشت.
در ماه های گذشــته تحت تاثیر 
تداوم تحریم ها، تصویب نشدن 
اف ای تی اف و شــیوع ویروس 
کرونا، صادرکنندگان از دشــوار 
شــدن بازگشــت ارز به کشور 
گفته اند و از دولت خواســته اند 
شیوه های جدیدی در این مسیر 
به وجود آورند. موضوعی که به 
نظر می رســد در وزارت صمت 
با جدیت بیشــتری نســبت به 
گذشــته دنبال می شود. رئیس 
سازمان توسعه تجارت نیز در این 
زمینه گفته، روند اجرایی شدن 
مفــاد مصوبه ســتاد هماهنگی 
اقتصادی در خصوص تســهیل 
و تســریع ایفای تعهدات ارزی 
مثبت بــوده و با فراهم شــدن 
هرچه ســریع تر زیرســاخت ها 
توســط مرکز توســعه تجارت 
الکترونیکــی شــاهد افزایش 
سرعت بازگشــت ارز حاصل از 

صادرات خواهیم بود. 
اما بعد از این دوباره صحبت های 
همتی باعث ایجــاد تنش میان 
این دو گروه شد. رییس کل بانک 
مرکزی، هفته قبل خبر از وجود 
۷۰ صادرکننــده کارتن خواب 
داد؛ خبری که گویا به هیچ عنوان 
به مذاق بخش خصوصی خوش 
نیامده اســت. این جریان دقیقا 
وقتی بود که به نظر می رســید 
حضور همتی در جلسه شورای 
گفت و گو می تواند لااقل بخشی 
از این اختلافات را کمرنگ کند 
اما آمار جدیــدی که رییس کل 
بانک مرکزی اعــلام کرد، خود 
باعث شده که مســائل اختلاف 

برانگیز جدید شکل گیرد. 
اواعــلام کــرد حــدود ۲۵۰ 
صادرکننده ای  هیــچ ارزی به 
کشور بازنگردانده اند که اسامی 
آنها  به قوه قضاییه تحویل داده  
شــده و آنچه که عجیب است، 
وجود ۷۰ کارتن خواب در میان 
این صادرکنندگان است.  البته 
بخش خصوصی نیــز در  مقابل 
صحبت هــای وی گارد گرفت و 
این صحبت ها را مانع از پیشرفت 
صادرات در کشــور دانست. بعد 
از آن گــروه ها و اقتصــاد دانان 
مختلفــی پیشــنهاداتی برای 
برطرف شدن این مشکل مطرح 

کردند.
 یکی از پیشــنهادات این روزها 
برای برطرف شدن چالش میان 
صادر کننــدگان ودولت واردات 
موقت طلا و نقره در ازای ایفای 
تعهدات ارزی اســت. با توجه به 
وضعیت خاص واردات و صادرات 
طلا و نقره و همچنین با در نظر 
گرفتن اثرگــذاری قیمت های 
جهانی طــلا و نقره بــر قیمت 
طلا و نقره وارداتــی و صادراتی 
و با توجه به قوانیــن و مقررات 
بانک مرکــزی در مورد صادرات 
و واردات طلا به نظر می رســد 
برای نخســتین بار در سال های 
اخیر، دولت بــا جایگزینی برای 
 ارز در ایفای تعهــدات، موافقت 

خواهد کرد.
موافقــت دولت در این راســتا 
چندین مزیت اقتصادی خواهد 
داشــت.  پشــتوانه پــول ملی 
کشور تقویت خواهد شد، صادر 
کنندگان بدون منــع قانونی و 
درگیری بــرای بازگرداندن ارز 
به فعالیــت خود ادامــه داده و 
گســترش این فعالیت ها باعث 
پیشــرفت تولید در کشــور می 
شود و همچنین طلای وارد شده 
میتواند قیمت ســکه و طلا در 
کشــور را نیز کنترل کند که به 
تبع آن تــورم نیز کنترل خواهد 

شد.
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توسعه صنعت گیاهان دارویی مستلزم تدوین قوانین به روز است
رییس اداره بهره برداری اداره کل منابع طبیعی اصفهان گفت: توسعه صنعت گیاهان دارویی در کشور و به 

تبع آن این استان مستلزم تدوین قوانین به روز و تسهیلگر برای تولیدکنندگان است.
آبتین میرطالبی افزود: قوانین مرتبط با بهرهبرداری محصولات فرعی در رویشــگاه های طبیعی به روز 
نیست و همین امر سبب می شود ساختارهای مناسبی در فرایند تولید، استحصال، بهره برداری و عرضه 

وجود نداشته باشد.
وی اضافه کرد: از سوی دیگر نگارش و تدوین شیوهنامه ها و آیین نامه های مربوط به هزینه های بهره برداری 

ضروری است زیرا قرارداد بهرهبرداری در بخش گیاهان دارویی با شورا یا بهره بردار مرتع منعقد می شود و باید در 
این زمینه سهولت و شفافیت بیشتری وجود داشته باشد.

میرطالبی با بیان اینکه مقررات وضع شده باید برای مدت زمان حداقل پنج سال ثابت باشد اظهارداشت: بر همین مبنا می توان برای سرمایه 
گذاری، تولید، صنایع فرآوری و صادر کنندگان برنامه ریزی جامع و بلند مدتی داشت. رییس اداره بهره برداری اداره کل منابع طبیعی اصفهان با 
اشاره به رعایت اصول صحیح بهره برداری تصریح کرد: در برخی قراردادهای منعقد شده نبود نظارت کافی و به موقع از جانب برخی شهرستان ها 

و استان، صدمه به رویشگاه ها و افزایش درصد تلفات به رویشگاه ها را در پی دارد و نیاز است که این نقیصه رفع شود.

مخدوش کنندگان پلاک در استان اصفهان مجرم محسوب می شوند
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان اصفهان گفت: از ساعت ۱۸ تا ۲۰ شب ازدحام جمعیت در شهرها 
زیاد می شود که این امر به دلیل تامین مایحتاج خانواده ها و تعطیل کردن اصناف است این ازدحام بیشتر 

تراکم خودرویی است.
سرهنگ محمدرضا محمدی  با بیان اینکه محدودیت های ترافیکی استان اصفهان همچنان ادامه دارد 

اظهار داشت: ترددهای بومی و شبانه به ویژه در شهرستان اصفهان همچنان براساس روال گذشته برجای 
خود استوار است و تا زمانی که ستاد مقابله با کرونا این محدودیت ها را دستخوش تغییر و یا لغو نکند آن را ادامه 

خواهیم داد.
وی افزود: تا زمانی که دستورالعملی از سوی ستاد مقابله با کرونا برای پلیس ارسال نشود، این شرایط پابرجا است و متخلفانی 

که از این دستورات سرپیچی کنند براساس قانون جریمه خواهند شد.
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان اصفهان بیان کرد: اعمال قانون خودروهای متخلف همچون گذشته بدین شرح است که تردد پلاک های 
غیربومی در شهرهای نارنجی ۵۰۰ هزار تومان و شهرستان های با وضعیت قرمز مبلغ یک میلیون تومان جریمه به همراه دارد، همچنین برای 

ترددهای غیرضروری از ساعت 9 شب تا 4 صبح مبلغ ۲۰۰ هزار تومان جریمه در شهرستان های استان در نظر گرفته شده است.

کوثر بابایی
سرمقالـــــه
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در حال حاضر ۴۴ 
شرکت در بحث 

بازاریابی الکترونیک 
صنایع دستی در استان 

فعال است و در همه 
رشته ها رشد یافته اند. 

کرونا فرصت جدی است 
که می تواند یکبار برای 

همیشه تکلیف ما را 
در عرضه الکترونیک 

صنایع دستی مشخص 
کند

اما ایــن روزها کارگاه های 
صنایع دستی در اصفهان 
حال و روز خوبــی ندارد و 
کرونــا آه از نهــاد فعالان 
صنایع دستی این استان 

بلند کرده است.
بــرای بررســی آخرین 
وضعیت تأثیر بحران کرونا بر صنایع دستی 
اســتان، گفتگویی با فریــدون اله یاری، 
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری استان اصفهان داشته ایم که 

متن آن را در ادامه می خوانید.

    چه تعداد کارگاه و فروشــگاه 
صنایع دســتی در استان اصفهان 

فعال است؟
در حال حاضر پنج هزار کارگاه تولیدی و 
بیش از یک هزار فروشگاه صنایع دستی 
در اســتان اصفهان فعال است که تمام 
توان خود را بــرای جلوگیری از تعطیلی 
این کارگاه ها به کار گرفته ایم اما باید توجه 
داشــت که بحران اقتصادی ایجاد شده 
ناشی از شیوع کرونا بر فعالیت این مراکز 
تأثیرات منفی زیادی را گذاشــته است و 
نمی توان دســته بندی کرد که کدام نوع 
صنعت دستی بیشتر آسیب دیده و کدام 

نوع آن کمتر.

    کرونا چه میزان به صنایع دستی 
استان اصفهان خسارت زد؟

بر اســاس برآورد صــورت گرفته بحران 
اقتصادی ناشی از شــیوع کرونا تاکنون 
بیش از ۵۰۰ میلیارد تومــان به فعالان 
صنایع دستی اســتان اصفهان خسارت 

وارد کرده است.

    برای کمک به حــل بحران این 
کارگاه ها چه اقداماتی را در دستور 

کار دارید؟
از زمان شــیوع این بیماری و تشــکیل 
جلســات مدیریــت بحــران آن نامــه 
نگاری هایی را با شورای سیاستگذاری و 
ستادهای بحران در سطح ملی و استانی 
برای گوشزد کردن مشکلات فعالان صنایع 
دستی انجام دادیم که بخشی از آن مورد 
توجه قرار گرفت چرا کــه فعالان حوزه 

گردشگری و صنایع دستی جز نخستین 
مشاغلی بودند که در بحران شیوع کرونا 

آسیب دیدند.
البته باید توجه داشت که اقدامات صورت 
گرفته مُسکّن گونه اســت و از آن جمله 
می توان به بیمه فعالان صنایع دســتی 
روستایی اشاره کرد که ثبت نام متقاضیان 
از یک ماه گذشته در استان اصفهان آغاز 
شده و هنوز آمار دقیقی از تعداد متقاضیان 

در دست نیست.
از سوی دیگر سامانه »ســادرا« و »جانا« 
را برای ثبت نام فعالان حوزه گردشگری 
و صنایع دســتی راه اندازی کرده ایم تا با 
ثبت نام در این سامانه از تسهیلات بانکی 
استفاده کنند که تاکنون ۳۵۰ نفر از استان 

اصفهان در این سامانه ثبت نام کرده اند.
از سوی دیگر تقســیط قبوض خدماتی 
کارگاه های صنایع دســتی را نیز دنبال 
کرده ایم و این امر محقق شــده اســت. 
همچنین برای کارکنان این کارگاه ها نیز 
پرداخت تســهیلات در نظر گرفته شده 
است که برای هر یک از کارکنان که بیمه 
هستند ۱۲ میلیون تومان و برای افرادی 
نیز که بیمه نیستند ۶ میلیون تومان وام 
در نظر گرفته شده است. برای آن دسته 
از فعالان حوزه صنایع دستی نیز که از بازار 
کار حذف شــده اند بیمه بیکاری در نظر 

گرفته شده است.
تعویق پرداخت اقساط بانکی کارگاه ها و 
فروشــگاه های صنایع دستی نیز از دیگر 
اقدامات صورت گرفته است که این امر تا 

پایان سال به تأخیر افتاده است.

    بحران  های ایجاد شده ناشی از 
شیوع بیماری کرونا چه خلاءهایی 
را در تولید و عرضه صنایع دستی 

نشان داد؟
لزوم تغییر در روند عرضه و تولید صنایع 
دســتی مهم ترین چیزی بود که شرایط 
کنونی حاکم بر جهان بــرای ما یادآوری 

کرد.
استفاده از فناوری های روز دنیا برای عرضه 
صنایع دستی را باید بیش از گذشته مورد 

توجه قرار دهیم کــه البته این امر زمانبر 
است و برای تحقق آن توسعه شرکت های 
بازاریابی آنلاین فروش صنایع دستی را در 

دستور کار داریم.
البته باید توجه داشــت که بســیاری از 
هنرمندان همچنان به دلیل شرایط سنی 
و زندگی تمایل به اســتفاده از روش های 
سنتی برای عرضه هنر خود دارند و همراه 
ساختن آنها با رویکرد جدید نیازمند کار 

جدی و گذر زمان است.
همچنین باید یــادآور شــویم که ورود 
هنرمندان بــه کســب و کار دیجیتال 
می تواند آنها را با سلیقه روز آشنا کند تا 
تولید صنایع دستی همسو با ابعاد، رنگ و 

طرح مشتریان باشد.

    تاکنون چه تعداد شرکت بازاریابی 
آنلاین صنایع دســتی در استان 
اصفهان مجوز فعالیــت دریافت 

کرده اند؟
در حــال حاضــر 44 شــرکت در بحث 
بازاریابی الکترونیک صنایع دســتی در 
استان فعال است و در همه رشته ها رشد 
یافته اند. کرونا فرصت جدی اســت که 
می تواند یکبار برای همیشــه تکلیف ما 
را در عرضه الکترونیک صنایع دســتی 

مشخص کند.
در این زمینه نیز در بحران کرونا معرفی 
این شرکت ها برای دریافت تسهیلات را 
در دستور کار داریم وشرکت های دارای 
بیش از ۲۰۰ نفر پرسنل در این زمینه در 

اولویت است.

    آخریــن وضعیــت برگزاری 
نمایشگاه ملی صنایع دستی در سال 
جاری چگونه است؟ آیا این نمایشگاه 

برگزار می شود؟
نمایشــگاه ملی صنایع دستی امسال به 
صورت مجازی برگزار می شود و تعطیل 
نشده اســت؛ از اســتان اصفهان نیز 4۵ 
هنرمند برای حضور در این نمایشــگاه 

شرکت کرده اند.

    میزملی صنایع دســتی که در 
استان اصفهان فعال شده تا کنون 

چه دستاوردهایی را داشته است؟
این میز از هفته صنایع دستی و از خرداد 
ماه تاکنون همایش های مختلفی را برگزار 
کرده است، کارگروه های بازاریابی، تولید 
محصول، امور اداری و صــادرات در میز 
ملی صنایع دســتی راه اندازی شده که 
چندین همایــش و گفت وگو را با حضور 
اساتید، هنرمندان و صاحب نظران برگزار 

کرده است.
این میز ســعی دارد با ســازمان صمت، 
دانشــگاه هنر، دانشــگاه اصفهان و اداره 
کل میراث فرهنگی اســتان اهداف خود 

را رقم بزند.

    در زمینه حمایت از صنایع دستی 
روستایی در اســتان اصفهان چه 

اقداماتی را داشته اید؟
توســعه برندهای صنایع روستایی را به 
صورت ویــژه در دســتور کار داریم، این 
صنایع را از طریق اقامتگاه های بومگردی 
جمع آوری و برندسازی می کنیم، برای 
مثال برندسازی فرش تولیدی در روستای 
»ویست« خوانسار را در دستور کار داریم 
که می تواند در سطح بین المللی خوش 

بدرخشد.
در این زمینه دو شــرکت فعال همراه با 
همکاری اساتید دانشگاه هنر فعال شده اند 

و شناسایی ظرفیت ها را دنبال می کنند.

    برای حمایت از صنایع دســتی 
تولید شده در قالب مشاغل خانگی 
در استان اصفهان چه برنامه ای را در 

دستور کار دارید؟
توسعه مشــاغل صنایع دستی خانگی را 
نیز در دستور کار داریم، بیش از ۶۰ هزار 
هنرمند صنایع دستی در استان اصفهان 
وجود دارد که ۳۰ هزار نفر از این افراد در 

خانه هایشان مشغول کار هستند.
برخی از این افراد به عنوان پشتیبان دیگر 
شرکت ها و برخی دیگر به صورت انفرادی 

فعالیت دارند.

 فریدون اله یاری  از خسارت ۵۰۰ میلیاردی کرونا به صنایع دستی اصفهان می گوید؛  

شاه نشینی کرونا بر پایتخت صنایع دستی
کرونا در کارگاه ها و فروشگاه های پایتخت صنایع دستی جهان 
جا خوش کرده و گویا هنوز خبری از کم شدن سایه این ویروس 

از سر این صنعت هنر پرور نیست.
اصفهان را پرچمدار صنایع دستی در جهان می دانند، استانی که 
بیش از یک سوم انواع صنایع دستی جهان را در خود گنجانده و 
در این صنعت حرف های زیادی برای گفتن دارد، صدای گوشنواز 
ضربه های پی در پی چکش بر بدن آهن سرد، صدای دستگاه های 
نخ ریسی و سفالگری، آرامش کارگاه های میناکاری و… بخشی 
از تلفیق هنر، تاریخ و خلاقیت در شهر تاریخی است که آن را از 

بسیاری از شهرهای جهان متمایز کرده است.

       بحران اقتصادی ایجاد شده ناشی از شیوع کرونا بر فعالیت این مراکز تأثیرات منفی زیادی را گذاشته است و نمی توان دسته بندی کرد که کدام نوع صنعت دستی بیشتر 
آسیب دیده و کدام نوع آن کمتر

مهر
گـــزارش
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مدیرعامل شرکت نمایشگاه اصفهان:

اصفهان باید به شهر نمایشگاهی با 
استانداردهای جهانی تبدیل شود

مدیرعامل شرکت نمایشگاه اصفهان از شورای شهر خواست تا توجه 
ویژه ای به توسعه هر چه بیشتر نمایشگاه و ایحاد زیر ساخت های حمل و 
نقل شهری از جمله مترو برای نمایشگاه داشته باشند، چراکه نیاز است 
شهر اصفهان به عنوان یک شهر نمایشگاهی با استانداردهای جهانی 

شناخته شود.

علی یارمحمدیان در یکصد و پنجاه و سومین جلسه علنی شورای اسلامی شهر 
اصفهان، درباره فعالیت های سال های گذشته خود، اظهار کرد: طی سه سال و 
سه ماه گذشته تلاش کردیم هزینه های غیرضروری را در شرکت کاهش دهیم، 
همچنین بیش از ۱۳۰ عنوان نمایشگاه تخصصی با کیفیت مطلوب و در راستای 

توسعه کسب و کارهای بخش خصوصی برگزار کردیم. 
وی همچنین درباره ساخت نمایشگاه بین المللی اصفهان گفت: در ابتدای فعالیت 
در نمایشگاه ها؛ توقف پروژه و بدهی ها موجب مشکلاتی برای شرکت شده بود و 
ما تلاش کردیم علاوه بر پرداخت بدهی ها با انجام قراردادهای متعدد به صورت 
مدیریت پیمان همزمان زمینه کاهش هزینه ها و افزایش سرعت در ساخت پروژه را 
فراهم کنیم و این همه تلاش و کوشش در شرایطی انجام شد که شرایط اقتصادی 

تحت تاثیر تحریم، رکود، تورم و شیوع ویروس کرونا قرار گرفت.
 مدیرعامل شرکت نمایشگاه اصفهان درباره جایگاه نمایشگاه بین المللی اصفهان 
در آینده،گفت: درخواست بنده این است اعضای شورای شهر اصفهان همچنان 
توجه ویژه ای به توسعه هر چه بیشتر نمایشگاه و ایحاد زیر ساخت های حمل و نقل 
شهری از جمله مترو برای نمایشگاه داشته باشند، چرا که نیاز است شهر اصفهان به 

عنوان یک شهر نمایشگاهی با استانداردهای جهانی شناخته شود.
در یکصد و پنجاه و سومین جلسه علنی شــورای اسلامی شهر اصفهان، توسط 
اعضای شورای شهر از علی یارمحمدیان، مدیرعامل شرکت نمایشگاه اصفهان 

تجلیل شد.

وزیر راه و شهرسازی از سرپرست 
مخابرات منطقه اصفهان تقدیر کرد

وزیر راه و شهرســازی با اهدای تقدیر 
نامه ای از تلاش های سرپرست مخابرات 
منطقه اصفهان در راســتای همکاری در 
اتمام قطعات یک و دو آزادراه شــرق اصفهان؛ قدردانی کرد. 
در لوح تقدیر اهدایی از طرف محمد اســلامی خطاب به ناصر 

مشایخی سرپرست مخابرات منطقه اصفهان آمده است:

جناب آقای دکتر مشایخی. مدیرعامل محترم شرکت مخابرات منطقه 
اصفهان. حمد و ســپاس خداوند منان را که توفیق خدمت صادقانه و 
طاهر را به تلاشگران راستین در نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
عطا نموده تا با بهره مندی از علم و دانش، صداقت و رشادت، در راستای 
توسعه عمران و آبادانی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران، گام های 
مؤثر و مفیدی بردارند؛ طلایه دارانی که در عرصه سازندگی و خدمت 
رسانی، خالق صحنه های پرشور و شکوهی هستند و در تمامی دوران بر 
بلندای قله های رفیع افتخار و پیروزی، جاودانه سرافراز می مانند. اعتلا 
و سربلندی ایران عزیز مرهون ارادہ سترگ و همت والای بزرگ مردانی 
است که با پیوند تعهد و تخصص و با تلاشی خالصانه و شبانه روزی در 
مسیر تحقق این مهم گام برمی دارند. به یقین همراهی و همدلی ارزنده 
جنابعالی در اتمام »قطعات یک و دو آزادراه شرق اصفهان« مایه افتخار 

و مباهات است.
اینجانب ضمن تقدیر و تشــکر از تلاش هــا و همکاری های صمیمانهٔ 
جنابعالی در راه عمران و آبادی، اعتلا و سربلندی ایران عزیز از ایزد منان 

سلامت، بهروزی و کامیابی برای شما مسألت دارم.

گــــزارش

ارتباطــــات

رویــــــداد

رئیس اتحادیه طلا و جواهر اصفهان از رواج بازار بدلیجات به جای طلا خبر داد:
ازدواج با حلقه مسی!

رئیس اتحادیه طلا و جواهر اصفهان با اشاره به رونق بازار  
بدلیجات به دلیل گرانی طلا و نقره، گفت: خرید طلا توسط 

زوج های جوان بستگی به تمکن مالی آنها دارد، اما در مقایسه با دو سال 
گذشته میزان خرید و فروش طلا در بازار اصفهان به ۱0 درصد رسیده است.

هوشنگ شیشه بران   با اشاره به وضعیت بازار خرید و فروش طلا در بازار اصفهان، 
اظهار کرد: میزان معاملات طلا در بازار اصفهان نسبت به دو سال گذشته به کمتر از 
۱۰ درصد کاهش یافت، چراکه ۸۰ درصد کارگاه های ساخت طلا تعطیل هستند 
و بقیه کارگاه ها با ۲۰ درصد ظرفیت خود فعالیت می کنند که دلیل آن گرانی طلا و 

کاهش قدرت خرید مردم است.
وی با بیان اینکه به دلیل گرانی طلا مردم بیشــتر اقدام به خرید نقره می کنند، در 
خصوص وضعیت این مصنوع با ارزش نیز گفت: با توجه به اینکه اونس نقره نیز با ارز 
آزاد محاسبه می شود، این فلز نیز همانند طلا و دیگر مصنوعات افزایش قیمت داشته 

و همانند گذشته خریدار ندارد.
رئیس اتحادیه طلا و جواهر اصفهان درباره اینکه برخی زوج های جوان به دلیل گرانی 
طلا روی به خرید نقره برای حلقه و سرویس آورده اند، اظهار کرد: این موضوع بستگی 
به تمکن مالی زوج جوان و خانواده های آنها دارد، اما در مقایسه با دو سال گذشته میزان 

خرید و فروش در بازار به ۱۰ درصد رسیده است.

رونق بدلیجات در بازار
وی در خصوص اینکه آیا بازار نقره به جای طلا رونق گرفته اســت، توضیح داد: نقره نیز 
جزو فلزات گرانبها است و همواره رونق داشته، اما قیمت نقره نیز با افزایش قیمت ارز بالا 

رفته است.
شیشه بران با اشاره به اینکه در حال حاضر یک گرم طلای ساخته نشده یک میلیون و ۲۰۰ 
هزار تومان است که با احتساب هزینه ساخت حدود ۱.۵ میلیون تومان می شود، گفت: 
حتی برخی زوج های جوان به دلیل تمکن مالی پایین، ممکن است حلقه مسی به جای 

حلقه طلا خریداری کنند.
وی با تاکید بر اینکه به دلیل گرانی مصنوعات طلا و نقره، امروز بازار بدلیجات رونق گرفته 
است، گفت: متاسفانه اکنون بازار بدلیجات رونق گرفته، اما به دلیل وارداتی بودن، قیمت 
بالایی دارند و اگرچه زیبایی خود را دارد، اما همانند طلا ماندگار نیستند و به مرور زمان 

کدر می شود.
رئیس اتحادیه طــلا و جواهر اصفهان بــا بیان اینکــه بدلیجات در تمــام دنیا مورد 
اســتفاده قرار می گیرد، اظهار کرد: همواره ایرانی ها در ســبد خریدهای خود طلا را 
 جای داده بودند که امــروز به دلیل گرانــی آن، خرید این فلز گرانبهــا تقریبا به صفر 

رسیده است. ایسنا
خـــبــــر

اخبار اصفهان
خـــبــــر
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گسترش ویروس کرونا 
که از شــهر ووهــان در 
چین آغــاز شــد بنا به 
ماهیــت خطرنــاک و 
سرایت بسیار سریع آن 
ابعــاد مختلــف زندگی 
اجتماعی در همه جــای جهان را به 
 طور جدی و بنیادین به چالش کشید 
بــه گونه ای که ســازمان بهداشــت 
جهانی آن را پدیده ای همه گیر اعلام 
کرد.  ویروســی که یک  تنه جهان را 
زمین گیر کرد و تمام پیشــرفت های 
عصر صنعتی بشر در بسیاری از حوزه 
ها به چالش کشــیده شد.  بسیاری از 
مشاغل نیز به طور کامل تعطیل شدند 
تا به این ترتیب انسانی که این روزها با 
این ویروس منحوس دست و پنجه نرم 
می کند برای حق حیات بجنگد. کرونا 
همچنان در جهان جولان می دهد، با 
این حال، تلاش ها برای پایان دادن به 
آن، وارد مرحله تازه ای شده و با تولید 
واکسن، مردم خوشــحال از روزهای 
پایانی عمر این ویروس بودند اما این 
پایان راه نیست و خبرها حاکی از آن 
است که گونه جدید و جهش یافته ای 

از کرونا در انگلیس شناســایی شده 
است.

با شناســایی گونه جدیــد ویروس 
کرونا، معادلات به هم ریخته اســت. 
در روزهای گذشته کشورهای مختلف 
مرزهای خــود را بــه روی انگلیس 
بسته اند. علاوه بر کشورهای اروپایی، 
عربستان، تایلند و کلمبیا نیز به دلیل 
نگرانی از شــیوع گونه جدید ویروس 
کرونا دست به اقدام مشابهی زده اند. 
از طرفــی برخــی کشــورها قوانین 
سفت و ســخت تری برای مسافران از 
انگلیس در نظر گرفته اند. به طور مثال 
مســافرانی که از انگلیس وارد یونان 
می شوند، فارغ از اینکه نتیجه آزمایش 
کرونا آن ها منفی باشد باید هفت روز 
خود را قرنطینه کنند. رســانه های 
استرالیایی، آمریکایی و آفریقایی هم 
با انتشار گزارش هایی نسبت به سرایت 
ویروس جدید و افزایش فشــارها بر 

اوضاع بحرانی کنونی هشدار دادند.
بررسی ها بر روی گونه جدید ویروس 
کرونا فعلًا در ابتدای راه است و هنوز 
در مورد ماهیت آن پرســش های بی 
پاســخ و نگران کننده زیادی وجود 
دارد. هنــوز به طور دقیق مشــخص 
نیست رفتار این ویروس تغییر یافته 
نســبت به گونه اولیه چــه تغییراتی 
داشــته اســت اما نگرانی ها در همه 
جهان و همچنین ایــران وجود دارد 
که این گونه ویروس در کشور شیوع 
پیدا نکند. پژوهشــگر ایرنا در همین 
خصوص با »مســعود مردانی« عضو 
کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا، 

گفت و گویی انجام داده است که را در 
ادامه می خوانید:

  از چه زمانی ویروس جدید کرونا، 
در انگلیس مشــاهده شده و تا 
کنون  به کدام کشورها سرایت 

کرده است؟
مردانی: ویروس جدید کرونا از اواخر 
شهریورماه امســال در جنوب لندن 
پیدا شــده و  از همین جــا به جنوب 
انگلیس انتشار پیدا کرد و بعد از آن به 
هلند، دانمارک و ایتالیا رسید و حتی 
الان گزارش هایــی وجود دارد که در 
عمان هم این بیماری مشاهده شده و 
در استرالیا هم انتشار پیدا کرده است.

  آیا واکسن کووید در برابر ویروس 
جهش یافته کرونا مصونیت ایجاد 

می کند؟
مردانــی: ایــن ویــروس جهــش 
کروموزومی پیدا کرده اما خوشبختانه 
این جهش باعث تغییر ســاختار کلی 
ویروس نشده است که واکسن کرونا را 
بی اثر کند و هنوز هم کشورهایی مانند 
انگلیس که خودشان درگیر این فرم 
جهش یافته از ویروس کرونا هستند 
از همین واکسن کرونا که وجود دارد 
استفاده می کنند و به نظر می آید که 
همین واکســن می تواند حتی برای 
عدم ابتلای به این فرم از ویروس که 

جهش یافته هم موثر باشد.
ویژگی ها و تفــاوت های گونه 
جدید ویروس کرونا نســبت به 

ویروس قبلی در چیست؟ 
مردانی: ویروس کرونــای جدید که 
از انگلیس شــیوع پیدا کرده است به 

شــدت عفونی بوده و حتــی میزانی 
۲ برابری بــا ویروس کرونــای قبلی 
دارد، ۷۰ درصد در تماس های عادی و 
افرادی که مبتلا هستند باعث ابتلای 
جدید می شــوند. پــس این ویروس 
بسیار شدیدتر است و خیلی سریع در 
جامعه گسترش پیدا می کند و دوست 
دارد که خودش را بــه جای ویروس 

قبلی جایگزین کند.
تشــخیص افراد مبتــا به این 
ویروس چگونه امکان پذیر است؟

مردانی: برای روش تشخیص این نوع 
از ویروس هفته ها یا ماه های وقت لازم 
اســت که ما بتوانیم تشخیص دهیم 
زیرا احتیاج به مطالعات فیلوژنتیک یا 

مطالعات کروموزومی دارد.
آیا مورد تازه ای از این ویروس در 

ایران مشاهده شده است؟
مردانی: در ایران مورد ثابت شده ای 
از این ویروس جدیــد وجود ندارد اما 
اگر مسافری از لندن وارد کشور شود، 
همانگونه که به هلند رفته ممکن است 
وارد ایران هم شــود اما اینکه ما الان 
موردی پیدا کرده باشــیم، آزمایش 
داده باشــد و گفته باشیم که این فرم 
جهش یافته از ویروس کرونا است، تا 

به حال پیدا نشده است.
دولت برای جلوگیری از شــیوع 
ویــروس کرونــای جدید چه 

اقداماتی انجام داده است؟

مردانــی: در وهلــه نخســت تمام 
پروازهایــی کــه از مقصــد لندن به 
تهران می آمد، قطع شــده اند. تمام 
پروازهای مستقیم و غیر مستقیم که 
از کشــورهای اروپایی به مقصدهای 
واسط مانند امارات، دوحه، استانبول و 
جاهای دیگر می آید و مسافرانی وارد 
ایران می شوند، لیست آنها تهیه شده 
و تست آنها گرفته می شود و همچنین 
افرادی که از کشورهای اروپایی وارد 
می شــوند را در قرنطینــه نگهداری 
می کنند تا اشتباهی که در خصوص 
ویروس قدیمی کرونا به وجود آمد و 
از چین وارد کشور شــد، دیگر تکرار 

نشود.

 عضو کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا:

واکسن های موجود بر نوع انگلیسی کرونا موثر است 
 مسعود مردانی با اشاره به اینکه جهش کروموزومی در کرونا قدرت 

انتقال ویروس را دو برابر افزایش داده است،گفت: این جهش باعث 

تغییر ساختار کلی ویروس نشده و واکسن های موجود همچنان 

موثرند. کشــور انگلیس نیز که درگیر این فرم جهش یافته از 

ویروس کرونا است، از واکسن های موجود استفاده می کند.

این ویروس 
جهش کروموزومی پیدا 

کرده اما خوشبختانه 
این جهش باعث تغییر 

ساختار کلی ویروس 
نشده است که واکسن 

کرونا را بی اثر کند و 
هنوز هم کشورهایی 

مانند انگلیس که 
خودشان درگیر این فرم 

جهش یافته از ویروس 
کرونا هستند از همین 
واکسن کرونا که وجود 

دارد استفاده می کنند و 
به نظر می آید که همین 
واکسن می تواند حتی 

برای عدم ابتای به 
این فرم از ویروس که 
جهش یافته هم موثر 

باشد.

ایرنا
گزارش

ISFAHAN
N E W S

 کاهش ۵۰ درصدی ورودی بیمارستان ها
 با اعمال محدودیت های کرونایی

رییس بیمارستان شهدای تجریش از کاهش ۵۰ درصدی ورودی به بیمارستانها به دنبال اعمال 
محدودیت های کرونایی خبر داد. دکتر رضا جلیلی خشنود -عضو ستاد مقابله با کرونا در تهران 
با بیان اینکه به دنبال اعمال محدودیت ها و افزایش سطح رعایت پروتکل های بهداشتی از سوی 
مردم، ورودی  بیمارستان ها تا۵۰ درصد کاهش پیدا کرده است، گفت: البته تاثیر این محدودیت ها 
بر کاهش مرگ و میرهای ناشی از کرونا به صورت تدریجی بوده و تقریبا ۳۰ درصد کمتر شده است.

وی ادامه این روند نزولی و دســتیابی به شرایط مطلوب را مســتلزم تداوم محدودیت ها و رعایت 
پروتکل های بهداشتی از سوی مردم دانست و گفت: پرهیز از دورهم نشینی های خانگی و سفرهای 
درون شهری و برون شهری و همچنین عدم حضور در تجمعات غیرضرور، به ادامه این روند نزولی 

و قطع زنجیره انتقال بیماری کمک زیادی می کند.
کاهش محسوس آمار ابتا به آنفولانزا در سال جاری

وی با بیان اینکه به دنبال رعایت اصول بهداشتی آمار آنفولانزای معمولی نیز در سال جاری بسیار 
پایین بوده اســت، گفت: این کاهش آمار کاملا در بیمارستان ها مشهود است که مهمترین دلیل 
آن رعایت اصول بهداشتی همچون پوشش ماســک، فاصله گذاری های فیزیکی و شستن مرتب 
دست هاست، اصولی که در سال های گذشته با وجود توصیه های مکرر اجرا نمی شد ولی امسال به 
دلیل شیوع کرونا رعایت و به کاهش چشمگیر آمار ابتلا به آنفولانزا منجر شد.خشنود با تاکید بر 
اینکه شرایط فعلی اپیدمی کرونا بسیار متزلزل و شکننده است، گفت: عادی انگاری شرایط موجود 
و عدم رعایت پروتکل ها و یا لغو ناگهانی محدودیت ها مطمئنا به بازگشت شرایط سخت اپیدمی و 

شیوع بالای بیماری در سطح جامعه منجر خواهد شد.
احتمال وقوع پیک چهارم در صورت لغو ناگهانی محدودیت ها

عضو ستاد کرونای استان تهران با اشاره به وضعیت سخت بیماری در فصول سرد سال و احتمال 
تداخل آن با سایر بیماری های ریوی و تنفسی این فصل، اظهار کرد: اگر مجددا دورهم نشینی ها 
و عدم رعایت پروتکل ها  شروع شده و محدودیت ها لغو شــود، قطعاً با پیک چهارم اپیدمی روبرو 
می شویم.خشنود همچنین هشــدار داد: مردم در دو مورد باید آگاه باشند اول اینکه یک بار ابتلا 

به این بیماری به معنای مصونیت و ایمنی دائم نبوده و احتمال 
ابتلای مجدد و گاها ســخت تر از مرتبه اول وجود دارد، لذا 

بهبودیافتگان نیز باید تمام اصول بهداشتی و پروتکل ها را 
همچون گذشته رعایت کنند. مساله دوم اینکه فکر نکنیم 
که درصد زیادی از مردم کشــور مبتلا شــده و دچار یک 
ایمنی دسته جمعی شده ایم، هنوز درصد مبتلایان به آن 

نقطه نرسیده و در اصل ایجاد ایمنی دسته جمعی در اپیدمی 
کرونا امکانپذیر نیست.

رییس بیمارستان شهدای تجریش در پایان در خصوص واکسن 
به  عنوان یک مطالبه عمومی نیز عنوان کرد: در حال حاضر دو مورد از 

واکسن های داخلی وارد مرحله کارآزمایی بالینی شده اند که امیدواریم  نتایج خوبی به همراه داشته 
باشند، در رابطه با واردات واکسن های خارجی نیز  مطمئنا اگر شرایط آن فراهم باشد از سوی وزارت 

بهداشت و دولت اقدام خواهد شد.

استخدام مکانیک، برقکار در شرکت 
پولاد ماشین سپاهان برادران گزی

تلفن ۰۳1۳۳8۵۳11۳

استخدام کارشناس فروش با حقوق 
 ثابت توافقی و مزایا در شرکت

 ورق کار 
تلفن ۰۳1۳۵۷۲۲۰۰۰

استخدام نیروی آشنا به حسابداری و 
باسکول در اصفهان

موبایل ۰919۰449۰۲۰

استخدام ویزیتور دارویی در دارو 
گستر باریج اسانس

موبایل ۰9۳981۷16۵6

استخدام پشتیبان دستگاه 
کارتخوان )پوز( در شرکت مبین 

پرداز اسپادان

استخدام بازاریاب حرفه ای، فروشنده 
ماهر، انباردار ماهر و کارگر ساده

واتساپ ۰91۳4441۰6۳

استخدام حسابدار، کارشناس بازرگانی 
و نیروی خدمات و نظافت

asacompanycv@gmail.com

استخدام کارشناس بازرگانی و مسئول 
حسابداری خانم

موبایل ۰9۲۲۲۵۳۰۷91

استخدام پشتیبان دستگاه کارتخوان 
)پوز( در شرکت مبین پرداز اسپادان

تلفن ۰۳1۳66114۵9

استخدام حسابدار در شرکت 
خدمات حسابداری آریا سپهر زنده 

رود
تلفن ۰۳14۵۲۲66۳۰

استخدام کارشناس فروش با حقوق و 
مزایا در شرکت کانه آرا سپاهان

واتساپ ۰91۳4۲۳۲1۵۷

بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

استخدام فروشنده جهت کار در 
فروشگاه لباس بچه گانه
موبایل ۰91۳۲۰8۰8۷9

استخدام نیروی موتورسوار جهت 
پخش مرسولات بهداشتی و پوشاک

موبایل ۰91۳۷4۳۰۷99

استخدام کارگر ساده یا ماهر آقا جهت 
تولیدی مبلمان در اصفهان
موبایل ۰91۳1۲۵166۲

استخدام نصاب آشنا به کامپیوتر 
جهت نصب دوربین مداربسته

موبایل ۰91۳44۵۳1۲6

استخدام منشی خانم در یک شرکت 
معتبر در اصفهان

mahmoodi.ta80@gmail.com

۵ ماه تا تولید انبوه واکسن ایرانی
واکسن تولید داخل تا یکی دو روز دیگر روی داوطلبان آزمایش می شود و به  نظر حسن جلیلی، 
مدیر گروه تحقیقات تولید واکسن ستاد اجرایی فرمان امام)ره(، که تولید واکسن کرونای داخلی 
زیر نظر او انجام می شود، خیلی هم امیدوارکننده است. او می گوید واکسنی که از سوی گروهی 
از دانشمندان ایرانی تولید می شود در ایمن سازی با واکسن های تولیدشده در کشورهای دیگر 
تفاوتی ندارد و حتی تا 9۰درصد در برابر ویروس کرونا اثربخشی دارد. او می گوید تا چهارپنج ماه 

دیگر واکسن ایرانی کرونا ، تولید انبوه پیدا می کند و به دست همه مردم می رسد.
 آیا واکسن تولید گروه شما، نیاز تمام مردم کشور به واکسن کرونا را تأمین می کند؟

 در هیچ کشوری نمی توان در مدت زمان کوتاهی همه مردم یک کشور را در برابر ویروس کرونا 
واکسینه کرد. در کشــورهایی که از یک تا دو ماه پیش واکسیناسیون را شروع کرده اند، تمام 
نیاز مردم کشورشان به واکســن را تأمین نکرده اند و البته واکسیناسیون را برای همه مردم 
انجام نداده اند. آمار جهانی کسانی که واکسیناسیون را انجام داده اند، فقط ۰/۰4درصد است. 
به عبارت دیگر آمار جهانی واکسیناسیون حتی به عدد یک دهم هم نرسیده است. بنابراین باید 
مدت زمان بیشتری بگذرد تا بتوانیم درباره واکسیناسیون عمومی حرف بزنیم. ما هم مانند همه 
کشورها تمام تلاشمان را به کار می بریم تا در مدت زمان معقولی، همه آزمایش ها را انجام دهیم 
و درصورتی که آزمایش ها با موفقیت به پایان برسد، واکسیناسیون عمومی را انجام خواهیم داد.

 چه زمانی همه مردم جهان در برابر ویروس کرونا واکسینه می شوند؟
 آن طور که دانشمندان دنیا تخمین زده اند، تمام دنیا تا پایان سال۲۰۲۲ در برابر ویروس کرونا 

واکسینه می شوند. امیدوارم در این مدت زمان این پیش بینی تحقق پیدا کند.
اما مدیران ســلامت بارها اعلام کرده اند واکســن کرونا حداقل تا دو ســال دیگر به دست ما 

نمی رسد.
 چه اتفاقی افتاد که زودتر به واکسن کرونا دست پیدا کردیم؟

 رسیدن به واکسن کرونا به خاطر زیرســاخت هایی اســت که برای تولید واکسن در کشور 
فراهم شده است. حالا با تحقیقات و امکاناتی که برای تولید واکسن در دست داریم، می توانیم 

بگوییم زودتر از دو سال دیگر می توانیم به واکسن کرونا دست پیدا کنیم.
 خیلی ها می پرسند بعد از تزریق واکسن تولید کشور خودمان دیگر نیاز به استفاده از ماسک 

نیست؟
 در بسیاری از کشورها که واکسیناسیون را انجام می دهند، همچنان استفاده از ماسک الزامی 
است. استفاده از ماسک بخشــی از پروتکل های بهداشتی است که باید در برابر بیماری به آن 
توجه داشت. کارشناســان معتقدند تا زمانی که 6۰تا ۷۰درصد مردم در برابر ویروس کرونا 
واکسینه نشوند، همه باید از ماسک استفاده و پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند. بسیاری 
از کارشناسان حتی می گویند تا زمانی که 8۰درصد مردم واکسینه نشده اند، استفاده از ماسک 

اجباری است، بنابراین همه باید از ماسک استفاده کنند.
 چه زمانی واکسن تولیدی گروه شــما، تولید انبوه پیدا می کند و به مردم عرضه 

می شود؟
 اگر همه چیز موفقیت آمیز باشد و فازهای انسانی به اتمام برسد، حدود چهارپنج ماه زمان می برد 

تا واکسن کرونای تولید داخل تولید انبوه داشته باشد و به مردم عرضه شود.
 این واکسن چه میزان در برابر ویروس کرونا ایمنی ایجاد می کند؟

 ما هنوز وارد فاز انسانی نشــده ایم و در مراحل تحقیقاتی تست حیوانی واکسن کرونا را انجام 
داده ایم؛ بنابراین دقیقا نمی توانم بگویم واکسن تولید گروه ما تا چقدر می تواند در فاز انسانی 
در برابر ویروس ایمن باشد. البته زود است در این باره اظهارنظر کنیم و برای این که عدد دقیق 
را بگویم باید آزمایش های انسانی به اتمام برسد، اما این به آن معنی نیست که ما درباره ایمنی 
واکسن نمی توانیم صحبت کنیم. واکســن تولید داخل، پلتفرم های مشترکی با واکسن های 
کشورهای دیگر که وارد فاز انسانی شده اند، دارد. داده های آماری و پلتفرم های عددی مشابهی 
که در کشورهای دیگر آزمایش شده است، نشان می دهد واکسن تا 9۰درصد در برابر ویروس 
کرونا مقاوم است. ما هنوز وارد فاز انسانی نشده ایم، اما درباره درصد ایمنی در برابر ویروس کرونا 
می توانیم از داده ها و پلتفرم های عددی آنها استفاده کنیم، بنابراین می توان گفت ایمنی واکسن 
کرونای تولید داخل هم حدود 9۰درصد است، اما باز برای رسیدن به عدد دقیق باید صبر کرد.

واکسن تولید داخل، چه تفاوتی با واکسن های وارداتی دارد؟
 واکسنی که توسط گروه ما تولید می شود، واکسنی است که با ویروس کشته شده، تولیده شده 
است. از 1۲۰واکســنی که در جهان وارد فاز انسانی شده، 4۰واکسن چنین مشخصاتی دارد. 
دو نوع از این واکسن های ویروس کشته شده، فاز سه انسانی را با موفقیت به اتمام رسانده اند. 
این واکسن ها در کشورهای چین و در برخی کشــورهای منطقه به صورت عمومی در حال 

استفاده است. ما هم در همین پلتفرم تولید واکسن برنامه ها را پیش می بریم.

گزارش

نکات کلیدی
•مواردی وجود دارند که می توانید به منظور کمک به بهبود ســلامت کلی بدن و تقویت 

سیستم ایمنی بدن انجام دهید.
•اما مراقب شرکت های فروش مکمل هایی باشــید که ادعا می کنند می توانند از ویروس 

کرونا محافظت کنند یا آن را از بین ببرند.
همانطور که COVID 19 همچنان در ایالات متحده و در سراسر جهان به سرعت گسترش 
می یابد، این یک غریزه طبیعی اســت که برای محافظت از خود و خانواده خود هر کاری 

انجام دهیم.
متأسفانه، برخی از شرکت ها روی این موضوع ســرمایه گذاری کرده و ادعا می کنند که 
مکمل های غذایی خاصی دارند که می توانند به محافظت در برابر یا حتی از بین بردن این 
ویروس کمک کنند. توجه به انتخاب های رژیم غذایی و سبک زندگی مطمئناً برای تقویت 

سیستم ایمنی بدن مهم است. اما هیچ مکمل شناخته شده ای وجود ندارد که 
بتواند بدن را در برابر COVID 19 محافظت کند.

اما از آنجایی که این مکمل ها و ادعاهای سلامتی مورد تایید سازمان غذا و دارو 
نیستند نمی توان به آنها اعتماد کرد.

هنوز راه های زیادی وجود دارد که می توانید برای تقویت از سیستم ایمنی بدن 
انجام دهید، رژیم غذایی متعادل بخورید، به اندازه کافی بخوابید، از نظر جسمی 

تحرک داشته باشید و استرس را به بهترین شکل ممکن مدیریت کنید.
شناخت سیستم ایمنی بدن

علاوه بر ادعاهای مکمل های غذایی، مقالات اخیر بی شــماری در مورد چگونگی 
تقویت سیستم ایمنی بدن با غذاهای خاص وجود دارد.

سیستم ایمنی شبکه ای از سلول ها، آنتی بادی ها و اندام های به هم پیوسته است که 
همه با هم برای محافظت از بدن کار می کنند.

خوب بخورید
اولین قدم در تقویت سیستم ایمنی بدن شما حفظ یک رژیم غذایی سالم و متعادل سرشار 
از غلات کامل، میوه ها و سبزیجات، چربی های سالم، پروبیوتیک و پروتئین با کیفیت بالا 

است.
میوه ها و سبزیجات رنگارنگ مصرف کنید

هر گروه رنگی انواع مختلفی از پلی فنل های آنتی اکسیدانی دارد که برای سیستم ایمنی 
بدن مهم و ضروری هستند. و این بدان معنی است که هرچه بیشتر میوه و سبزیجات، چه 

به صورت خام و چه به صورت پخته، مصرف کنید بهتر است.
زینک بیشتری مصرف کنید

منابع غذایی حاوی زینک را افزایش دهید تا از کمبود آن جلوگیری شود؛ زینک مسئول 
فعال سازی گلبول های سفید خون اســت که برای سیستم ایمنی بدن ضروری می باشد. 

زینک در بدن ما ذخیره نمی شود، بنابراین باید روزانه مصرف شود.
ویتامین D بیشتری دریافت کنید

با ترکیب قرار گرفتن در معرض آفتاب )حــدود 1۵ دقیقه در روز بدون ضد آفتاب(، غذا و 
مکمل ها، ویتامین D کافی دریافت کنید؛ اگرچه در صورت داشتن رژیم متعادل معمولا 
نیازی به مکمل های غذایی نیســت، اما ویتامین D  از این موارد مستثنی است زیرا منابع 

غذایی محدود هستند.
خوب بخوابید

خواب برای حفظ یک سیســتم ایمنی سالم بسیار مهم اســت تا از حساسیت به بیماری 
جلوگیری کرده و به بهبودی سرعت ببخشد.

 ارزش و اهمیت خواب کافی و با کیفیت مناسب برای سلامتی خود را دست کم نگیرید.
فعال باشید

از آنجا که رفتن به ورزشگاه یا کلاس تمرینی مورد علاقه تان امکان پذیر نیست، از هوای 
بهاری اســتفاده کنید و برای انجام برخی از فعالیت های بدنی مانند دویدن در فضای باز، 

بیرون بروید.
استرس را کنترل کنید

نمی توان انکار کرد که این یک دوره فوق العاده استرس زا برای همه است. یافتن لحظات 
آرام در روز می تواند علائم استرس را به حداقل برساند و تأثیر زیادی بر سلامتی و ایمنی 

بگذارد.
www.verywellfit.com : منبع

چگونه در دوران کرونا سیستم ایمنی خود را قوی کنیم؟

واحد ترجمه اخبار اصفهان 
ترجمه



Sudoku

Water Levels Decline 
30% in Urmia Lake 
Catchment Area
Water stored water in dams 
around the catchment area of 
Lake Urmia has decreased by 
30% compared to last year, 
managing director of West 
Azarbaijan Regional Water 
Company said.
“There are eight dams in the 
catchment area which now 
hold less than 490 million 
cubic meters of water, down 
30% compared to a year ago 
when they held 700 mcm,” 
Atabak Jafari was quoted 
as saying by Energy Today 

website.
Since the beginning of 
the current water year in 
September, the inflow of 
water into dams that feed the 
ailing lake namely Salmas, 
Zola, Boukan, Agh-Chai, 
Shahre-Chai, Mahabad, Aras 
and Sarouq dams (all in West 
Azarbaijan Province) has been 
around 920 mcm – down 23% 
compared to the same period 
in 2019 when more than 1.2 
billion cubic meters flowed 
into the dams, he added.
Boukan, Agh-Chai and Shahre-
Chai dams hold 180 mcm, 150 
mcm and 100 mcm of water, 
respectively, Jafari said.

Iran petchems 
revenues hit 
$110b in 7 years
Secretary of the 
Association of 
Petrochemical Industry 
Corporation (APIC) 
Mr. Ahmad Mahdavi 
yesterday said that 
Iran’s revenues in 
petrochemicals in 
the past seven years 
have surpassed 
$110b,adding that 
customers of Iran’s 
petrochemical products 
have continued to buy 
even in the sanctions 
era.Speaking in a press 
conference on the 
occasion of National 
Petrochemical Industry 
Day, Mahdavi said 
that since mid-March 
2018 when NIMA forex 
system was launched, 
75 percent of the 
forex resulted from 
the petrochemical 
products exports 
have been repatriated 
to the country and 
been offered at the 
NIMA system, and the 
remaining 25 percent 
has been spent for 
imports of catalysts 
and equipment and it 
has been in accordance 
with the government 
approvals.He said 
petrochemical industry 
is the driving force 
of development and 
economic progress of 
the country, adding 
that all believe that 
attention to the rich 
hydrocarbon resources 
can save the national 
economy and will stop 
raw material sales.
Mahdavi added that 
Iran’s petrochemical 
production capacity 
will increase to $85m 
tons by the end of the 
year and the amount 
will be increased more 
next year.He said this 
year the industry 
has distributed 
700,000 tons more 
of its products in the 
domestic market and 
it has happened while 
the GDP growth has 
been negative, and if 
the companies had 
exported it, they would 
have earned $650m.
Mahdavi noted that 
10 petrochemical 
projects with a capacity 
of 17m tons will come 
on stream by the 
yearend and two more 
projects will come on 
stream by the end of 
next year, adding that 
there has been no 
halt in production or 
development in this 
sector and the progress 
has been significant.
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Proposed by 
the National 
C o r o n a v i r u s 
H e a d q u a r t e r s 
"non-government 
businesses hit by 

the virus are allowed to 
defer two loan repayment 
installments". 
Debt repayments that 
matured in the last calendar 
month to Dec. 20 and those 
that mature by the end of the 
current month (January 19) 
will be eligible for the relief 
on the condition that their 
debt is in the ‘performing 
loans’ category. 
Loans that are supposed 
to be reimbursed in lump 
sum, the relief is period is 
one month. As for bounced 
checks, the CBI has relaxed 
rules exempting checkbook 
holders with bounced 
checks from some rules 
governing bad checks. 
As per the directive, those 
who issue checks with 
non-sufficient funds in 
their accounts and whose 
checks mature from Nov. 
21 till Jan. 19 will be exempt 

from penalties that restrict 
their access to banking 
services, such as getting new 
checkbooks. 
It seems the waivers cover 
restrictions on issuing new 
checks to avoid further 
harm to already troubled 
businesses, and excludes 
other penalties such legal 
prosecution. 
With the third wave of 
coronavirus outbreak 
reaching a peak in recent 
weeks, the government 
announced a two- week 
total lockdown to contain 
the deadly disease. Starting 
Nov. 21, more than 150 
cities, including Tehran, 
moved from partial to full 
lockdown. 
The number of deaths and 
infections has declined 
in recent days thanks 

lockdowns of the past two 
months to stem the spread 
of the deadly disease. 
The deadly virus has hit a 
wide range of businesses 
in Iran since its outbreak 
almost a year ago. The 
list of businesses eligible 
for corona financial 
relief is lengthy, namely 
businesses responsible 
for preparing and selling 
meals, businesses active 
in tourism and hospitality 
sector, transport companies, 
namely air, road, rail and 
marine transportation, 
intra-city public transport 
companies, travel agencies, 
apparel manufacturers 
and distributors, 
confectionaries and shops 
selling nuts and dried fruits, 
gyms, sports and leisure 
centers.

In a similar decision 
earlier in the month, the 
government extended the 
repayment deadline for 
troubled loans taken out by 
manufactures by the end of 
current fiscal (March).
Debt restructuring was 
proposed by the National 
Coronavirus Headquarters 
as part of measures to help 
manufactures ravaged by 
Covid-19, said Mohammad 
Nahavandian, vice president 
for economic affairs said. 
"The deadline was initially 
extended to the last yearend 
(March 2020) but as many 
companies were unable to 
service their debts due to 
coronavirus" the timeline 
was extended again, 
Nahavandian said. 

Iran’s export of non-oil 
goods from Chazabeh 
border underway
 Governor of Dasht-e Azadegan said that 
process of exporting non-oil goods via 
Chazabeh border in Khuzestan province 
continues without any interruption and 
restriction.
Speaking in an interview with IRNA on Sun., 
Hamid Seylavi reiterated that export of non-oil 
products from Chazabeh Border, 110 km away 
from northwest Ahvaz, is underway and there 
is no problem in export trend.
Turning to this issue that Iraqi government 
imposes passenger transit restriction on land 
borders, he stated, “It is for about one year that 
travel of Iranian pilgrims to the holy cities of 
Iraq has been halted due to the outbreak of 
the novel coronavirus, COVID-19, so that no 
Iranian pilgrims traveled to the holy cities of 
Iraq during Arbaeen ceremonies because of 
the spread of coronavirus.”
“We are negotiating with the Iraqi side for the 
activation of Chazabeh trade border regularly 
in a way that export of goods via Chazabeh 
border has become more systematic since 
reopening the border in August.”
Presently, non-oil products of the country are 
exported to neighboring Iraq via Chazabeh 
border, he added.
Fresh fruits and vegetables, dairy products, 
construction materials, tiles and ceramics, 
clinker, white cement and home appliances are 
most important products which are exported 
to Iraq via this border, governor of Dasht-e 
Azadegan stated.

43% of Houses in Iran 
Built Without Skeletal 
Structures
Ten million out of 23 million residential 
buildings in Iran do not have skeletal frames, 
which accommodate between 30-35 
million people, says the head of Engineering 
Seismology Department at Road, Housing and 
Urban Development Research Center.
“This means their dwellings lack resilience 
needed in the face of flooding and strong 
earthquakes. As you see, a large number of 
cities are struggling with inundations after 
heavy rains and even agricultural plains 
and urban centers are wrestling with an 
unprecedented array of challenges,” Ali 
Beitollahi was also quoted as saying by IRNA. 
“From the perspective of flood risk 
management and engineering, river 
engineering and flood control considerations 
have been neglected, due to which flooding 
leads to wide-scale erosion of fertile soil as well 
as environmental, economic and social losses.” 
Beitollahi believes that sustainable 
development is synonymous with 
development of infrastructural assets that 
would advance in line with social, economic 
and cultural development. 
“They are related to each other. You can’t 
develop cities without considering their 
carrying capacity [the maximum number, 
density, or population mass that a specific 
area can support sustainably.] When it comes 
to devising urban development initiatives as 
well as economic, industrial plans, you need 
to have a macro-sustainable-development 
perspective to strengthen cities’ resilience to 
disasters such as earthquakes and floods,” he 
said. 

The Central Bank of Iran on Saturday 
announced financial relief to businesses 
battered by months of lockdowns to curb 
the Covid19- pandemic.

Debt Relief for Virus-Hit Businesses
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Iran to 
inaugurate eight 
petrochemical 
projects by 
March
 Iran is planning to launch eight 
petrochemical projects by 
the end of the current Iranian 
calendar year ( March 20, 2021), 
a deputy oil minister said.
The CEO of the National 
Petrochemical Company 
(NPC), Behzad Mohammadi 
told a press conference held to 
mark the Petrochemical Day 
on Sunday that the country’s 
petrochemical revenue 
generation was at a very 
favorable state, adding the 
industry, as the first industry 

in Iran, is strengthening its 
foothold in the country’s 
economy day by day.
So far this year, nine 
petrochemical projects have 
come online in Iran and eight 
others are expected to become 
operational by the end of the 
year, he said.Mohammadi, who 
is also the Deputy Oil Minister 
for Petrochemical Affairs, 
said 30% of the country’s 
petrochemical output is 
consumed domestically, adding 
the number of operational 70% 
of the products are exported to 
international markets.
According to him, Iranian 
petrochemical companies 
supply 90 types of 
petrochemicals of which 18 are 
polymeric which are offered in 
333 grades.

The diversity of petrochemical 
products supplied domestically 
will reach 104 types by 2026 and 
124 types by 2027, he said.
Elsewhere in the press 
conference, Mr. Mohammadi 
said 30 strategic projects had 
been defined in the industry 
with $16 billion of investment 
which would add 20 million 
tons to the country’s annual 
production capacity.
He continued by stating that 
with the completion of the 
second-leap plans, the volume 
of investment in this industry 
will reach $80 billion.
With the completion of the third-
leap projects, this figure will 
reach $92 billion and with the 
realization of the fourth-leap 
plans by 2027, it will reach $108 
billion, he said.

According to him, Iran’s annual 
petrochemical revenue will 
reach 44 billion dollars per year 
by 2026 which will be marked as 
the end of the 7th development 
plan of the country.
Mohammadi, noting that 
the process of localization 
of technical savvy of 
petrochemical processes in 
other products is being pursued, 
added so far, seven processes 
including Methanol, Ammonia, 
PP, PVM, HDPE have been 
localized and by March 2022, 
this will reach 10 processes.
The CEO of the National 
Petrochemical Company stated 
that 85 types of catalysts are 
used in the petrochemical 
industry, adding that 20 types 
have been localized and 16 types 
will be localized by March 2022.

It seems the 
waivers cover 
restrictions on 
issuing new 
checks to avoid 
further harm to 
already troubled 
businesses, 
and excludes 
other penalties 
such legal 
prosecution. 
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Seyed Hassan 
N a s r a l l a h 
made the 
remarks in an 
interview with 
al -Mayadeen 
t e l e v i s i o n 

network on Sunday, 
during which 
he reflected on 
major regional 
and international 
developments as well 
as domestic issues of 
Lebanon.
“The criminal 
assassination of General 
Soleimani was not only 
an American crime, 
but I believe that Israel 
and Saudi Arabia were 
culprits in this crime as 
well, even if their role 
was just to provoke 
Washington to commit 
it,” the Hezbollah leader 
said.
Elsewhere in his 
interview, Nasrallah 
noted that in addition to 
General Soleimani and 
his companions, other 
commanders of the 
resistance front, himself 
included, were on the 
joint hit list drawn up by 
the US, Israel and Saudi 
Arabia.
He added that according 
to information received 
from reliable sources, 
during his first visit 
to Washington, 
Saudi Crown Prince 
Mohammed bin Salman 
had tried to goad 
Trump into authorizing 
the assassination of 
Hezbollah commanders 
and its senior officials 
through Israeli 
operations.

“We have information 
that Saudi Arabia 
has been plotting to 
assassinate me at least 
since the war on Yemen 
started,” Hezbollah 
leader said, adding that 
the US, for its part, has 
approved the Saudi 
plan, which was to be 
implemented by Israel.
When asked about 
whether such a plan 
would be wise and 
logical by Saudi 
Arabia, Nasrallah 
emphasized that Saudi 
Arabia, specifically in 
the last few years, has 
been acting on the 
basis of grudge, not 
thoughtfulness.
He added that the 
US, Israel, and Saudi 
Arabia are partners in 
the assassination of 
Iran’s top commander, 
Soleimani, and deputy 
commander of Iraq’s 
Popular Mobilization 
Units (PMU), Abu Mahdi 
al-Muhandis.
Asked whether he must 
exercise more caution 
during the last days of 
Trump in power lest 
he might take a serious 
measure against 
the resistance front, 
Nasrallah noted that all 
evidence points to the 
fact that the media hype 

launched by Zionists 
about this issue proves 
that there is no reality 
behind this.
Nasrallah added that he 
has always been a target 
for the common axis of 
the US, Israel and Saudi 
Arabia both before and 
after the assassination 
of Lt. Gen. Soleimani, 
adding that efforts made 
in this regard become 
more intense before the 
recent US presidential 
election because Trump 
needed its impact on 
US polls.Lieutenant 
General Soleimani, 
the commander of the 
Quds Force of Iran's 
Islamic Revolution 
Guards Corps (IRGC), 
and his Iraqi comrade 
Abu Mahdi al-
Muhandis, the deputy 
head of the Popular 
Mobilization Units, 
were assassinated along 
with their companions 
in a US terror drone 
strike authorized by 
Trump near Baghdad 
International Airport on 
January 3.
Iraqi lawmakers 
approved a bill two days 
later, demanding the 
withdrawal of all foreign 
military forces led by the 
United States from the 
country.

Both commanders were 
admired by Muslim 
nations for eliminating 
the US-sponsored Daesh 
Takfiri terrorist group in 
the region, particularly 
in Iraq and Syria.
The US assassination 
drew a wave of 
condemnation from 
officials and movements 
throughout the world 
and triggered huge 
public protests across 
the region.
Early on January 8, 
the IRGC targeted the 
US-run Ain al-Assad 
airbase in Iraq’s western 
province of Anbar after 
launching a wave of 
attacks to retaliate the 
assassination of Lt. Gen. 
Soleimani.
According to the US 
Defense Department, 
more than 100 
American forces 
suffered “traumatic 
brain injuries” during 
the counterstrike on the 
base. The IRGC, however, 
says Washington 
uses the term to 
mask the number of 
the Americans who 
perished during the 
retaliation.
Iran has described the 
missile attack on Ain al-
Assad airbase as a “first 
slap.”

 JCPOA returns to path of 
diplomacy
The new stances of the remaining signatories to the 
2015 Iran nuclear deal opens a diplomatic avenue to 
revive the international accord, which requires the 
support of all governmental bodies and the Iranian 
nation as well.
The victory of Joe Biden in the 2020 US presidential 
elections and his upcoming administration’s plan 
to return to the nuclear deal, known as the Joint 
Comprehensive Plan of Action (JCPOA), opened a 
window for returning to the path of diplomacy and 
implementing the agreement.
Foreign ministers of China, France, Russia, Britain, 
Germany, High Representative of the European 
Union for Foreign Affairs and Security Policy as 
well as Iran's foreign minister held a meeting on 
December 21, discussing the revival of the JCPOA and 
the issue of the United States’ return to the accord.
The JCPOA signatories reaffirmed their commitment 
to the deal, stressing the need for full and effective 
implementation of the international accord by all 
sides and dealing with the current challenges of its 
implementation, including the removal of anti-Iran 
sanctions.
The ministers highlighted the importance of the role 
of the International Atomic Energy Agency (IAEA) as 
the only independent and impartial body mandated 
by the United Nations Security Council (UNSC) to 
monitor and verify non-proliferation commitments 
under the JCPOA. 
They further stated that the JCPOA which has been 
endorsed by the United Nations Security Council 
Resolution 2231 remains a key element in the global 
nuclear non-proliferation regime.
The participants of the December meeting also tried 
to propose maximum conditions in order to use them 
as a tool to get at least minimum privilege in future 
negotiations.
German Foreign Minister Heiko Maas warned Iran 
that the opportunity is the last chance to maintain 
the JCPOA and it should not be missed.
Dominic Raab, UK Foreign Secretary, urged Iran 
not to expand its nuclear program, because, as 
he believes, doing such an act would destroy the 
opportunity to revive the JCPOA.
In response to the warnings, Zarif wrote on his 
Twitter account that this is the last opportunity 
for three European countries (the UK, France and 
Germany) to revive the nuclear agreement.
However, the current trend shows that the December 
meeting of the remaining signatories to the 
JCPOA has paved the way for both sides to declare 
their stances and speed up the process of future 
negotiations. 
The United States’ return to the JCPOA and the 
lifting of the anti-Iran sanctions would get the 
agreement back on track, but it should be mentioned 
that Europe and the US would try to put into 
consideration new demands.

Israel, Saudi in Cahoots with US in 
Assassination of Gen. Soleimani: Nasrallah

Hezbollah’s secretary-general said Saudi 
Arabia is hand in gloves with the US and Israel 
in the assassination of Iran’s top commander 
Lieutenant General Qassem Soleimani and 
his companions.
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Gen. Salami urges continuation of 
'promising' COVID-19 battle
 The commander of the Islamic Revolutionary Guard Corps 
(IRGC) described the current plans to curb the coronavirus 
in the country as “unique and promising”, calling for 
collective cooperation to keep the improving trend.
Speaking at a session in Tehran on Monday to address the 
achievements in the fight against the COVID-19 pandemic, 
Major General Salami referred to the declining number 
of daily infections and deaths due to respiratory disease 
in the past days, saying, “We have found the appropriate 
approaches to reduce the prevalence of the coronavirus 

even before reaching the vaccine.”
“We have successfully applied our values and skills into 
the crisis management, and we should continue this 
promising trend till the complete elimination of the virus,” 
he added.
The IRGC chief underlined that success in this path 
requires not only medical efforts but also major social 
cooperation."Besides the medical staff who are at the 
frontline of the fight against the coronavirus, people 
should also continue their good cooperation till the end of 
the pandemic." Iran has managed to control another wave 
of COVID-19 outbreak in recent weeks according to figures 
released by the Health Ministry.

According to the ministry’s 
spokesperson Sima Lari, the 
daily COVID-19 cases hit 
5,502 on Sunday with the 
overnight deaths standing at 
119.Imposing restrictions, 
increasing testing capacities, 
and increasing people’s 
awareness of the disease, Iran 
has managed to bend the curve in the 
past two weeks.However, health officials have 
warned that neglecting social distancing principles would 
lead to the start of yet another wave of the outbreak.

The US 
assassination 
drew a wave of 
condemnation 
from officials 
and movements 
throughout 
the world and 
triggered huge 
public protests 
across the 
region.
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Rights Activists 
Slam Israel for 
Postponing 
Vaccination 
of Palestinian 
Prisoners
The order by the 
Israeli public security 
minister to withhold 
COVID-19 vaccines from 
Palestinian prisoners 
was discriminatory and 
contradicted the guidelines 
of the country’s own Health 
Ministry, human rights 
groups said.
Amir Ohana told Israeli 
prison officials to hold 
off administering jabs 
to Palestinian inmates 
until further notice, and 
provide the vaccine only to 
prison staff. The prisoners 
will get their shots later, 
“in accordance with the 
progress of vaccinating the 
general public,” according 
to the Saturday statement 
by the office of the minister.
The order came after a 
high-ranking Palestinian 
official dealing with 
prisoner affairs, Qadri 
Abu Bakr, announced that 
voluntary vaccination of 
those held in Israeli prisons 
will kick off “in the coming 
days.”
On Sunday, Physicians 
for Human Rights 
decried the move by the 
Israeli authorities as 
“politically motivated” 
and called for the transfer 
of responsibility for the 
wellbeing of Palestinian 
inmates to “a body whose 
first priority is health.”
“The minister’s directive 
contradicts the vaccination 
guidelines that the Health 
Ministry issued,” the 
group pointed out, adding 
that the inmates should 
be given “high priority 
for vaccinations” due 
to high risk of disease 
transmission.Another 
NGO, the Palestinian 
Prisoners’ Club, said that by 
postponing the vaccination 
“Israel is pursuing its 
racist policies and it has 
turned the pandemic into 
a tool of oppression and 
abuse against Palestinian 
prisoners.”The Israeli 
Health Ministry put 
prisoners into the second 
priority group to get 
the jabs together with 
chronically ill patients 
and first responders, 
Haaretz paper reported. 
Overcrowding and poor 
conditions at Israeli 
prisons have led to 
around 140 out of some 
4,400 Palestinian inmates 
being diagnosed with the 
coronavirus since the start 
of the pandemic, according 
to Palestinian Wafa news 
agency.
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Iran ready to exchange views on 
human rights: Official
 Iran's deputy foreign minister for international and legal affairs 
said on Monday that the Iranians welcome the exchange of views 
with the West and human rights organizations, but the proud 
nation would not accept any kind of interfering viewpoints.
Mohsen Baharvand told Iran newspaper that the Islamic Republic 
has differences with some human rights organizations and 
Western countries on the implementation of citizenship rights. 
According to the official, there is no fundamental difference with 
Western countries regarding the observance of human rights, 
but the mechanism of implementing the human rights and the 
West's political misuse of the issue are among the subjects of 
disagreement.  
There are some judicial procedures in Iran that should 
be reviewed to stop Western states' exploitation, he said, 
condemning that the West is grappling with apparent violation of 
human rights within its own societies.
Baharvand pointed to the West's attempt to resort to human rights 
as pressure leverage on countries that they do not have friendly 
ties with, noting that the Western powers' critical stance toward 

Iran comes from their political motivations.
Referring to his recent speech at the Geneva 
University, the deputy minister underlined that the 
globally accepted human rights principles need to 
have a mechanism, which enables the implementation 
and inspection of the principles at the international 
level; thus, targeting certain countries and ignoring 
others' blatant human rights violations seem to be 
completely discriminatory.
However, he accepted, there need to be some reforms 
in certain laws and procedures as well as a number of 
misconducts by a few people in charge of dealing with 
the Iranian nation.
The Islamic Republic of Iran believes in respecting human 
rights as the main element to strengthen trust-building 
between the people and the government, he stated, noting 
that the observation of human rights would help economic 
growth and security enhancement in every society.
The states, which pay great attention to human rights, are well 
aware that the issue affects all other aspects of life; therefore, the 
judiciary systems play a key role in bolstering trust and confidence 
in all countries, he said, reasoning that there is a direct link 

between 
the rule of law and the 

economic development.
In conclusion, Baharvand said that countries should avoid 
interfering in other states' internal affairs, including issues related 
to judiciary procedures, but they could exchange views in order to 
provide each other with a precise understanding of their justice 
systems.



COVID-19 vaccine to enter human phase by Feb.: Official
 Head of Scientific Committee of National Coronavirus Combat and Prevention Headquarters said 
that coronavirus vaccine produced by seven knowledge-based companies will enter the human 
phase by February.Speaking in an interview with Mehr news agency on Monday, Dr. Mostafa Ghanei 
said that seven companies producing COVID-19 vaccine is running under the strict supervision of 
Biotechnology Development Headquarters of the Vice-Presidency for Science and Technology.Of total 
seven knowledge-based companies, COVID-19 vaccine produced by three of them will enter the human 
phase, he said, adding, “It is hoped that these knowledge-based companies will receive the license.”Of 
three companies entering the clinical phase of the vaccine, one company has made significant progress 
and will start clinical trials sooner than the rest companies, he added.Elsewhere in his remarks, Ghanei 
said that four other research groups will receive the license for conducting clinical trial from Iranian 
Food and Drug Administration (IFDA).

Iranian Foreign Ministry 
spokesman Saeed 
Khatibzadeh said Iran 
slams any kind of attacks 
to diplomatic missions 
and residential units and 
stressed that Tehran never 
seeks tension but intends to 
simply defend its national 
interests with all might.
He made the remark in his 
Monday morning virtual 
press briefing where he 
noted that Iran has already 
made it clear that the 
responsibility of any kind of 
such acts will fall on the US.
Khatibzadeh also referred 
to the recent developments 
in foreign policy areas 
and noticed that the 
visit of the Iraqi prime 
minister's advisor to Iran 
occurred upon Tehran's 
invitation to hold regular 
consultations over the 
latest developments.
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The massive bill includes $1.4 trillion to fund 
government agencies through September and 
contains other end-of-session priorities such as an 
increase in food stamp benefits.
The signing Sunday, at his private club in Florida 
came amid escalating criticism over his eleventh-
hour demands for larger, $2,000 relief checks and 
scaled-back spending even though the bill had 
already passed the House and Senate by wide 
margins. The bill was passed with what lawmakers 
had thought was Trump's blessing, and after 
months of negotiations with his administration.
His foot-dragging resulted in a lapse in 
unemployment benefits for millions struggling 
to make ends meet and threatened a government 
shutdown in the midst of a pandemic.. But signing 
the bill into law prevents another crisis of Trump’s 
own creation and ends a standoff with his own party 
during the final days of his administration.
It was unclear what, if anything, Trump 
accomplished with his delay, beyond angering all 
sides and empowering Democrats to continue 
their push for higher relief checks, which his own 
party opposes.
In his statement, Trump repeated his frustrations 
with the COVID-19 relief bill for providing only $600 
checks to most Americans instead of the $2,000 that 
his fellow Republicans already rejected. He also 
complained about what he considered unnecessary 
spending by the government at large.
“I will sign the Omnibus and Covid package with a 
strong message that makes clear to Congress that 
wasteful items need to be removed,” Trump said in 
the statement, AP reported.
While the president insisted he would send 
Congress “a redlined version” with items to be 
removed under the rescission process, those are 
merely suggestions to Congress. The bill, as signed, 
would not necessarily be changed.
Democrats, who have the majority in the 
House, immediately vowed to prevent any cuts. 

Democrats “will reject any rescissions” submitted 
by the president, said Appropriations Committee 
Chairwoman Nita Lowey, D-NY, in a statement.
Lawmakers now have breathing room to continue 
debating whether the relief checks should be 
as large as the president has demanded. The 
Democratic-led House supports the larger checks 
and is set to vote on the issue Monday, but it's 
expected to be ignored by the Republican-held 
Senate where spending faces opposition. For now, 
the administration can only begin work sending out 
the $600 payments.
Republicans and Democrats swiftly welcomed 
Trump's decision to sign the bill into law.
“The compromise bill is not perfect, but it will 
do an enormous amount of good for struggling 
Kentuckians and Americans across the country 
who need help now,” said Senate Majority Leader 
Mitch McConnell, R-Ky. “I thank the President for 
signing this relief into law."
House Speaker Nancy Pelosi, D-Calif., called 
the signing “welcome news for the fourteen 
million Americans who just lost the lifeline of 
unemployment benefits on Christmas weekend, 
and for the millions more struggling to stay afloat 
during this historic pandemic and economic crisis.”
But others slammed Trump's delay in turning the 
bill into law. In a tweet, Rep. Gerry Connolly, D-Va., 
accused Trump of having “played Russian roulette 
with American lives. A familiar and comfortable 
place for him.”
Senate Democratic leader Chuck Schumer, D-NY, 
said he would offer Trump’s proposal for $2,000 
checks for a vote in Senate — putting Republicans 
on the spot.
“The House will pass a bill to give Americans $2,000 
checks. Then I will move to pass it in the Senate,” 
Schumer tweeted. “No Democrats will object. Will 
Senate Republicans?”
Democrats are promising more aid to come 
once President-elect Joe Biden takes office, but 
Republicans are signaling a wait-and-see approach.
Congress will push ahead Monday, with the House 
expected to vote to override Trump’s veto of an 
annual must-pass Defense bill, confronting the 
president on another big issue in the final days of 
the session. The Senate is expected to follow on 
Tuesday.

As COVID-19 continues to spread at an 
exponential rate in the United States and all 
over the world, it is a natural instinct to do 
anything and everything to protect ourselves 
and our families. 
Unfortunately, some companies are 
capitalizing on this and making claims 
that specific dietary supplements can 
help protect against or even kill this virus. 
Paying attention to diet and lifestyle choices 
is certainly important in optimizing the 
immune system. But there are no known 
supplements that can protect the body 
against COVID-19.  
Furthermore, dietary supplements and 
health claims are not regulated by the FDA, 
so there is no way of knowing what they 
actually contain or trusting what they claim 
to do for the body.1 
Still, there are many things you can do to 
support a properly functioning immune 
system: Eat a balanced diet, get enough 
sleep, stay physically active, and manage 
stress as best as you can. 
Understanding the Immune System 
In addition to dietary supplement claims, 
there are numerous recent articles 
describing how to boost your immune 
system with specific foods. 
The immune system is a web of 
interconnected cells, antibodies, and organs 
that all work together to protect the body.  
Eat Well 
The first step in fortifying your immune 
system is maintaining a healthy, balanced 
diet rich in whole grains, fruits and 
vegetables, healthy fats, pre- and probiotics, 
and high-quality protein. 
Consume Colorful Fruits and Vegetables 

Each color group has different types of 
antioxidant-acting polyphenols which are 
important for the immune system. And that 
means the more the better in terms of fruits 
and vegetables consumed, both raw and 
cooked. 
Consume More Zinc 
Increase food sources of zinc to prevent 
deficiency; zinc is responsible for activating 
white blood cells that are essential for our 
immune system. We don’t store zinc in our 
bodies, so it needs to be consumed daily. 
Get More Vitamin D 
Consume adequate vitamin D from a 
combination of sun exposure (limited to 
about 15 minutes/day without sunscreen), 
food, and supplements; while dietary 
supplements are typically not necessary if 
you eat a balanced diet, vitamin D is the one 
exception because food sources are limited.   
Sleep Well 
Sleep is crucial for maintaining a healthy 
immune system in order to prevent 
susceptibility to illness and recover quickly. 
Don't underestimate the value and 
importance of sufficient, good-quality sleep 
for your health.
Stay Active 
Since your gym or favorite workout class 
is likely unavailable, take advantage of the 
spring weather, and get outdoors for some 
physical activity, such as running. 
Manage Stress 
There is no denying that this is an incredibly 
stressful time for everyone. Finding peaceful 
moments in your day can help minimize the 
symptoms of stress and make a big impact on 
your overall wellness and immunity. 

Trump Signs Massive Measure Funding 
Government, COVID Relief

Coronavirus (COVID19-): How to Optimize 
Your Immune System? 

Key Takeaways
•There are things that you can do that will help improve your 
overall health and strengthen your immune system. 
•But be wary of companies selling supplements that they claim 
can protect against or kill the coronavirus.

 US President Donald Trump signed a 900$ billion pandemic 
relief package, ending days of drama over his refusal to accept the 
bipartisan deal that will deliver long-sought cash to businesses 
and individuals and avert a federal government shutdown.

Consume 
adequate 
vitamin D from 
a combination 
of sun exposure 
(limited to about 
15 minutes/
day without 
sunscreen), 
food, and 
supplements; 
while dietary 
supplements 
are typically 
not necessary 
if you eat a 
balanced diet, 
vitamin D is the 
one exception 
because food 
sources are 
limited.   

According to the 
political analyst, 
the Europeans 
like other 
nations are tired 
of unilateral 
policies of 
the Trump 
administration; 
therefore, they 
have welcomed 
his failure in 
the 2020 US 
presidential 
election.



قیمت جدید تخم مرغ اعلام شد
ستاد تنظیم بازار افزایش یک هزار و ۵۰۰ تومانی قیمت هر کیلو تخم مرغ را تصویب کرد.

 عباس قبادی دبیر ستاد تنظیم بازار بیان کرد: هیچ افزایش قیمتی در اقلامی که کمک های دولتی دریافت 
می کنند، قابل قبول نیست و تغییر قیمت باید با اجازه سازمان حمایت و ستاد تنظیم بازار انجام شود.

به گفته این مقام مسئول در مقطع فعلی هیچ افزایش قیمتی برای مواد شوینده نداشته ایم و نداریم و فردا موضوع 
افزایش قیمت را با حضور انجمن این صنف بررسی می کنیم و در نهایت درباره قیمت ها تصمیم گیری خواهد شد.

او با تاکید بر اینکه افزایش قیمتی برای نان در نظر گرفته نشده و کماکان این موضوع بر عهده استانداری ها است، گفت: 
موضوع بازار اقلام شب عید و قیمت تخم مرغ در جلسه امروز مورد بررسی قرار گرفت.

در ادامه عباس تابش رئیس سازمان حمایت مصرف کننده و تولید کننده گفت: بحث نظارت بیشتر و مستمر با استفاده از تمام 
پتانسیل های موجود از جمله استانداری ها و سایر دستگاه های نظارتی مورد بررسی قرار گرفت. تدارک لازم برای میوه شب عید انجام شد 

و نظارت ها برای کنترل بازار شب عید بیشتر خواهد شد.
به گفته رئیس سازمان حمایت هر گونه افزایش قیمت نسبت به آبان خلاف مصوبات است و جلسه تخصصی برای این موضوع برگزار می شود. بنا 

بر مصوبه ستاد تنظیم بازار قیمت مصوب تخم مرغ از ۱۲ هزار و ۵۰۰ تومان به ۱۴ هزار تومان افزایش یافت.

دیوار کج پرداخت خسارت به خودروهای غیرمتعارف
غلامرضا سلیمانی، رئیس کل بیمه مرکزی می گوید: در بحث بیمه و پرداخت خسارت، ما به خودروی متعارف و 
غیرمتعارف اعتقادی نداریم و این موضوع را در قالب لایحه به مجلس ارسال کردیم و تغییر میزان پرداخت ها 
در مجلس در دست بررسی است. از 3سال پیش که قانون بیمه شخص ثالث تغییر کرد؛ خشتی در دیوار بلند 
پرداخت خسارت های مادی وارد شده به خودروها گذاشته شد که کج بودن این دیوار از همان ابتدا مشخص بود. 

براساس قانون فعلی خودروی متعارف، خودرویی است که قیمت آن کمتر از ۵۰ درصد دیه کامل مرد مسلمان 
در  ماه حرام در آن سال )هم اکنون ۴۴۰میلیون تومان است( باشد و خودرویی که قیمت آن بیشتر از این حد باشد 

نامتعارف محسوب می شود. به این ترتیب پرداخت خسارت توسط شرکت های بیمه به  خودروهای به اصطلاح غیرمتعارف 
فقط در سقف خسارت خودروهای متعارف خواهد بود. سلیمانی در مقام نهاد ناظر بر صنعت بیمه به صراحت می گوید: از نظر بیمه 

مرکزی خودروی متعارف و غیرمتعارف معنا ندارد. برخی خانوارها براساس درآمد خود پراید می خرند و برخی دیگر می توانند ماشین مدل بالاتری را 
تهیه کنند و با توجه به افزایش قیمت  خودرو، این روش پرداخت خسارت باید تغییر کند. سلیمانی راست می گوید؛ وقتی می گوییم خودرویی نامتعارف 
است یعنی شرکت بیمه دیگر خسارت های بالای ۲۲۰میلیون تومان را متأسفانه پرداخت نمی کند و در تمام تصادفات با هر شدت، سقف پرداخت 

خسارت برای انواع خودروها ۲۲۰میلیون تومان درنظر گرفته شده که این درست نیست.
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 اگر در تعیین 
دستمزد تاکید 

داریم که تورم سبد 
معیشت کارگران 

محاسبه شود یعنی 
به طور مشخص به 
کالاهایی که نقش 
حیاتی و اساسی 

در زندگی کارگران 
دارند پرداخته شود 

نه کالاها و اقلامی که 
کارگران استفاده ای 

از آن ندارند

اقتصاد ایران
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 کجا می توان 
بیت کوین ارزان 
استخراج کرد؟

منطقه اسکاندیناوی به لطف کاهش 
قیمت برق یک بــار دیگر به منطقه 
جذابــی بــرای اســتخراج ارزهای 

رمزنگاری شده تبدیل شده است.
بارانــی ترین آب و هوا در ۲۰ ســال 
گذشته تولید نیروگاههای برق آبی 
را افزایش داده و قیمت برق در سوئد 
و نروژ را به یکی از ارزانترین قیمتهای 
بــرق در جهان تبدیل کرده اســت. 
اشباع تولید برق که مهمترین ماده 
خام در استخراج سکه های مجازی 
است، با سالی مصادف شده که قیمت 

بیت کوین سه برابر شده است.
این ارزهای دیجیتالی در مزرعه های 
رایانه ای عظیم اســتخراج می شود 
که الگوریتم های پیچیــده ای را در 
ســالنهایی به بزرگی آشــیانه های 
فرودگاه پــردازش می کنند. برق در 
این فرآیند بســیار ضروری است و 
عملیات استخراج بیت کوین گاهی 
به اندازه ۷۰ هــزار خانه برق مصرف 
می کند. دینامیکهای فعلی بازار به 
استخراج کنندگان بزرگ بیت کوین 
جایگزینهایی برای کشورهایی مانند 
چین، قزاقســتان و کانادا که معمولا 
محل استخراج بیت کوین هستند، 

فراهم کرده اند.
پس از چند سال حاشیه سود ضعیف 
به دلیل هزینــه های بالاتــر برق و 
قیمتهای پایین اکثر ارزهای مجازی، 
اقبال به استخراج کنندگان بیت کوین 
رو کرده است. بسیاری از ماینرها که 
به این منطقه جذب شــده بودند در 
جریان آخرین افزایش در سال ۲۰۱۷ 

آن را ترک کردند.
فیلیپ سالتر، مدیر عملیاتهای شرکت 
جنسیس ماینینگ که دیتا سنتری 
در شهر »بودن« سوئد اداره می کند، 
در این باره گفت: کسانی که مانند ما 
در دوره دشــوار ماندند، اکنون کاملا 
راضی هستند. زمانی بود که به هیچ 
وجه سود نمی کردیم اما در طول سال 
گذشته سودآوری ما بیش از سه برابر 

شده است.
آب و هــوای بارانــی غیرمعمول به 
همراه دمای هوای ملایم ذخایر آبی 
در منطقه اسکاندیناوی را به بالاترین 
ســطح در بیش از ۲۰ سال گذشته 
رســانده و این منطقه را با ظرفیت 
تولید فراوانی روبرو کرده اســت. در 
نتیجه قیمت های برق بــرای دوره 
های طولانی به زیر صفر سقوط کرد. 
میانگین قیمتهای امسال حدود یک 
ســوم قیمت برق در آلمان است که 
بزرگترین بازار برق اروپا به شمار می 

رود.
نروژ در میان 3۰ عضــو آژانس بین 
المللی انرژی، سال گذشته ارزانترین 
قیمت برق را بــرای کاربران صنعتی 
داشــت. همچنیــن در نیمــه اول 
ســال ۲۰۲۰ ارزانترین قیمت برق 
غیرخانگی در اتحادیه اروپا را داشت 
و با فاصلــه اندکی بالاتر از ایســلند 
قرار گرفــت که یک مــکان جذاب 
 دیگر برای اســتخراج ارز دیجیتالی

 است. 
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کمیته دستمزدشــورای 
عالــی کار همه ســاله با 
هدف تعیین هزینه های 
سبد معیشت خانوارهای 
بررســی  و  کارگــری 
وضعیت اقــلام خوراکی و 
غیرخوراکــی کارگران در 
طول یکسال برگزار می شــود و پس از 
بررسی و آنالیز قیمت کالاهای مصرفی 
کارگران با توافق میان اعضا رقم ســبد 
معیشت اعلام و مبنای مذاکرات و تعیین 
دستمزد ســال آینده کارگران قرار می 

گیرد.
هر کدام از گروه های کارگری و کارفرمایی 
گزارش محاسبه هزینه معیشت کارگران را 
جمع آوری و به کمیته مزد ارائه می دهند 
و بر اساس آن محاسبات و معادلات و آمار 
و ارقام مربوط به هزینه های سبد معیشت 

کارگران در دستور کار قرار می گیرد.
در چند سال اخیر نوسان شدید نرخ ارز 
و تحت تاثیر قرار گرفتن بازارهای داخلی 
از جمله مسکن، باعث شد تا قدرت خرید 
کارگران نیز کاهش یابــد و هزینه های 

بسیار از جمله افزایش سنگین اجاره بها 
به خانوارهای کارگری تحمیل شود. در 
این بین اگرچه در برخی سالها تلاش شد 
تا حداقل دستمزد کارگران بیش از نرخ 
تورم تعیین شود اما به دلیل آنکه شکاف 
بین دستمزد و ســبد معیشت کارگران 
تحت تاثیر عقب افتادگی مزدی سالهای 
گذشته ترمیم نشده بود کارگران همچنان 
با مشکلات معیشتی و افت قدرت خرید 

روبه رو بودند.
بر همین اساس مقامات کارگری و فعالان 
حوزه کار تعیین هزینه ســبد معیشت 
کارگران را مهم می دانند و بر لزوم محاسبه 
دقیق تورم اقلام مصرفی این سبد تاکید 

دارند.
هادی ابــوی ـ دبیــرکل کانــون عالی 
انجمن های صنفی کارگران  محاســبه 
تورم اقلام حیاتی و اساسی سبد معیشت 
کارگران را در تعیین دستمزد خواستار 
شــده و می گوید: تا زمانی که دستمزد 
به کارگران قدرت خرید ندهد نمی تواند 

هزینه های زندگی آنها را جبران کند.
او می گوید: اگر در تعیین دستمزد تاکید 
داریم که تورم سبد معیشــت کارگران 
محاسبه شــود یعنی به طور مشخص به 
کالاهایی که نقش حیاتی و اساســی در 
زندگی کارگران دارند پرداخته شــود نه 
کالاها و اقلامی که کارگران استفاده ای از 
آن ندارند و انتظار داریم رقم سبد معیشت 
و هرچه کارگران در بحــث هزینه های 

زندگی اعم از خوراک، درمان و اجاره بها 
می پردازند به شکل واقعی آنالیز و بررسی 

و مشخص شود.
رحمت اله پورموسی ـ فعال کارگری نیز 
در این باره می گوید:کمیته دستمزد هر 
سال هزینه های سبد معیشت خانوارهای 
کارگری را تعیین می کند و اگر بررسی 
کنیم می بینیم کــه ۸۰ قلم کالایی که 
جزو مایحتاج اولیه زندگی کارگران است 
از سال گذشــته تا کنون چقدر افزایش 

داشته است.
به اعتقاد وی مســکن به تنهایی بخش 
اعظمی از هزینه های ســبد معیشــت 
کارگران را تشکیل می دهد و پوشاک، مواد 
خوراکی و لوازم بهداشتی و درمانی هرکدام 
در سبد معیشت کارگران اثرگذارند از این 
رو ارتقای قدرت خرید کارگران با جبران 

هزینه های زندگی صورت می پذیرد.  
حمید نجف کارشناس حوزه کار محاسبه 
تورم واقعی ســبد معیشــت کارگران را 
خواستار شــده و می گوید: تعیین سبد 
معیشت کارگر سلیقه ای نیست که هنگام 
محاسبه هزینه آن، اقلام و کالاها را تغییر 
بدهیم یا با کالاهای دیگر جایگزین کنیم؛ 
چون با این کار تورم واقعی اقلام ســبد 

معیشت کارگران نادیده گرفته می شود.
وی افزود: امسال قیمت گوجه فرنگی و 
تخم مرغ تغییر قیمت داشت ولی ما نمی 
توانیم به این دلیل، هنگام تعیین هزینه 
سبد معیشت، این اقلام را از سبد غذایی 

حذف و با کالاهای دیگری که درصد کمی 
رشد داشته جایگزین کنیم و بگوییم تورم 
سبد معیشــت کارگر با یکسری حذف و 
اضافه ها ۲۵ درصد می شود و آن را ملاک 
افزایش حداقل مزد اعلام کنیم در حالی 
که اطلاعات حقیقی و شــاخصهای روز 

فرضا افزایش ۶۰ درصدی را نشان بدهد.
به گفته این کارشناس حوزه کار، امسال 
با توجه به نوسان شدید نرخ ارز، افزایش 
هزینه هــا، اجاره بها و بســیاری از اقلام 
مصرفی و خوراکی اتفاق افتاد که همین 
مساله فشار زیادی به خانوارهای کارگری 
وارد کرد بنابــر این لازم اســت کمیته 
دستمزد با درنظر گرفتن این مساله نسبت 
به تعیین هزینه ماهانه سبد معیشت اقدام 
کند. سال گذشــته کمیته دستمزد رقم 

هزینه ماهانه سبد معیشــت کارگران را 
۴ میلیون و ۹۴۰ هزار تومان اعلام کرد و 
شورای عالی کار حداقل دستمزد کارگران 
برای سال ۹۹ را ۲۶ درصد تصویب کرد. بنا 
به گفته کارشناسان طی ماههای گذشته 
بانــک مرکزی به عنوان مرجع رســمی 
آمار کشور، خط فقر را ۱۰ میلیون تومان 
اعلام کرده است از این رو تاثیر شاخصه 
های اقتصادی و مولفه خط فقر و تورم بر 
معیشت کارگران مقوله ای حایز اهمیت 

به شمار می رود.
نوســان نرخ ارز و تغییــر قیمت برخی 
اقلام اثرگذار در ســبد معیشت کارگران 
از جمله نان و حامل هــای انرژی باعث 
شده هزینه های سبد معیشت خانوارهای 
کارگری با تغییراتی همراه باشــد از این 

رو تاکید مقامات و فعــالان کارگری این 
است که در جریان بررســی آمار و ارقام 
سبد معیشت، هزینه های واقعی زندگی 
کارگران و کاهش فاصله میان دستمزد و 

تورم مورد توجه قرار گیرد.
محاسبه ارقام و هزینه های سبد معیشت 
کارگران همه ســاله در کمیته دستمزد 
شورای عالی کار صورت می پذیرد و آنچه 
به عنوان رقم سبد اعلام می شود مبنای 
مذاکرات جلسات دستمزد قرار می گیرد بر 
همین اساس نمایندگان کارگری از شورای 
عالی کار می خواهند هر سه ماه یکبار اقلام 
مصرفی و هزینه های زندگی خانوارها رصد 
شود تا تصمیم گیری در خصوص حداقل 
دستمزد سال آینده کارگران با واقعیتهای 

روز جامعه همخوانی داشته باشد.

به بهانه تشکیل اولین جلسه رسمی کمیته دستمزد شورای عالی کار؛ 

دستمزد ۱۴۰۰ و دغدغه ای به نام سبد!
کمیته دستمزد شورای عالی کار در حالی اولین جلسه رسمی 
خود را امروز تشکیل می دهد و به ابعاد تعیین دستمزد ۱۴00 
می پردازد که بسیاری از کارشناسان، تحلیلگران و مقامات 
کارگری بر لزوم محاسبه دقیق هزینه های سبد معیشت و 
تورم کالاهای حیاتی و ضروری خانوارهای کارگری تاکید دارند.

بازار

خودرو

رکود در بازار لوازم خانگی
رئیس اتحادیه فروشندگان لوارم خانگی با بیان اینکه رکود بر بازار حاکم است، گفت: در حالیکه مردم منتظر 

کاهش قیمت ها هستند اما شرکت های پتروشیمی قیمت مواد اولیه را تا ۱0 درصد افزایش داده اند.

اکبر پاروکی در مورد وضعیت بازار لوازم خانگی، اظهار داشت: در حال حاضر بازار لوازم خانگی با کمبود مشتری مواجه است 
و وضعیت هر روز بدتر از قبل می شود.

رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی افزود: رکود شــدیدی بر بازار حاکم است و مردم فعلًا خرید نمی کنند و منتظر 
هستند که قیمت ها کاهش یابد؛ این در حالی است که شرکت های پتروشیمی تولیدات خود را تا ۱۰ درصد گران کرده اند.

وی ادامه داد: فروشنده مجبور است فروشگاه خود را همواره باز نگه دارد و نمی تواند بعد از بیست سال سی سال کاسبی در 
این بخش، دنبال شغل دیگری بگردد و فعالان این بازار مجبور هستند شرایط را بپذیرند.

پازوکی گفت: در حال حاضر همه چیز به قدرت خرید مردم بستگی دارد. فروشنده دخالتی در قیمت ها ندارد و تولیدکننده 
نرخ را تعیین می کند. وی در مورد آخرین وضعیت قیمت محصولات پرفروش، اظهار داشت: محصولات پرفروش شامل 
اجاق گاز، یخچال فریزر، جاروبرقی، ماشین لباسشویی و ماشین ظرفشویی هستند که قیمت های مختلفی دارند؛ برای 
مثال قیمت یخچال فریزر از ۴ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان شروع می شود تا نزدیک ۱۴ میلیون تومان، ساید بای ساید از ۲۴ 
میلیون تومان شروع می شود تا نزدیک ۵۰ میلیون تومان، لباسشویی از نزدیک ۷ میلیون تومان شروع می شود تا ۱۴ میلیون 
تومان، ظرفشویی از ۱۲ میلیون شروع می شود تا ۱۵ میلیون تومان، جاروبرقی نیز از ۲ میلیون تا 3 میلیون تومان و اجاق گاز 
از ۱.۵۰۰ میلیون تومان شروع می شود تا ۱۰ میلیون تومان. رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی تاکید کرد: تا زمانی که 

مواد اولیه به قیمت مناسب به دست تولیدکننده نرسد نمی توان انتظار کاهش قیمت در بازار را داشت.

کیفیت خودرو با عذرخواهی افزایش پیدا نمی کند
دبیر انجمن قطعه سازان گفت: اگر قیمت خودرو کاهش پیدا کند، مردم کالایی را می خرند که کیفیت بهتری 

دارد، نه اینکه کیفیت ثابت بماند، اما قیمت بیش از ۲.۵ برابر افزایش پیدا کند.

مازیار بیگلو دبیر انجمن قطعه سازان با اشاره به افزایش کیفیت قطعات ساخت داخل، گفت: وزیر صمت در خصوص کیفیت 
خودروها، صحبت هایی را انجام داده اند، 3 روز بعد از این صحبت ها قیمت گذاری فولاد را لغو کردند.

او بیان کرد: هنوز این اتفاق تمام نشده بود که صحبت از آزادسازی واردات خودرو کردند، اکنون تمام قطعه سازان از این 
رویه گله مند هستند. عذرخواهی وزیر اکنون دردی را از مردم دوا نمی کند، عذرخواهی و فرار رو به جلو دوای درد نیست 
و باید مشکل مردم را حل کرد. مشکل مردم قیمت بالای خودرو است، مشکل مردم این است که اکنون در صف خرید 

خودرو ایستاده اند. 
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

»نقاشیم« استارت آپی برای تبدیل نقاشی کودکان به چیزهای دیگر
»نقاشیم« تلاش کرده با استفاده از افراد کم درآمد و نیازمند در گروه تولید محصولات هنری و هم چنین 
ارتباط با مجموعه هایی مثل محک، به مســئولیت اجتماعی عمل کند. با این حــال در بازار هدف این 

استارت آپ تنها دو دهک بالای جامعه در نظر گرفته شده است.
استارت آپ »نقاشیم«، با موضوع تبدیل نقاشی های کودکان ایران زمین به محصولات هنری واقعی ایجاد 

شده است. در این استارت آپ نقاشی کودکان به محصولاتی مثل کتاب بازی نمدی، کوسن مبل، فرش، پک 
پیکسل، عروسک پارچه ای، پازل، تیشرت، لیوان و مجسمه تبدیل می شود. با این حال »نقاشیم« ادعایی بیش 

از این دارد. در »نقاشیم«، نقاشی کودکان از فیلتر روانشناسان عبور می کند و براساس ارزیابی این روان شناسان، به 
والدین درباره نقاشی کودک مشاوره داده می شود. هم چنین »نقاشیم« تلاش کرده با استفاده از افراد کم درآمد و نیازمند در گروه 

تولید محصولات هنری و هم چنین ارتباط با مجموعه هایی مثل محک، به مسئولیت اجتماعی  عمل کند.
به نظر می رسد در بازار 18 هزار میلیارد تومانی هدیه کودک در ایران، فرصت های خوبی برای »نقاشیم« فراهم است. با این حال »نقاشیم« اعلام 
کرده دو دهک بالای جامعه را به عنوان بازار هدف انتخاب کرده است چراکه فرایند تولید  محصولات در »نقاشیم« برای هر سفارش جداگانه و 

خاص است و قیمت محصولات نسبت به دیگر اسباب بازی ها در بازار بیشتر است.

وقتی درخواست خود را مطرح 
می کنید، با لحن محترمانه وارد 
مذاکره شوید. شما باید در حین 

مذاکره آرام باشید، با لحنی 
خوش صحبت کنید و حس و حال 

همکاری ایجاد کنید

،،
ویرگول

یادداشـــت

ISFAHAN
N E W S

»پالایش«، گزینه ای 
برای سرمایه گذاری 

بلندمدت
دولت ابزارهایی در اختیار دارد که 
می تواند این ابزارها را به عنوان مشوق 
به فعالان بازار سرمایه پیشنهاد دهد 
تا از »پالایش« و سایر صندوق های 

خود حمایت کند.
 بعد از چند روز منفی پشت سر هم، 
بالاخره »پالایش« هم رنگ ســبز 
به خود دید؛ با ایــن حال هنوز هم 
ســرمایه گذاران صندوق پالایشی 
یکــم در زیان هســتند و بــا این 
 ETF وضعیت، بعید است که عرضه
بعدی دولت با استقبال مواجه شود.

حســن رضایی پور مدیــر عامل 
کارگزاری مدبر آســیا در گفت و گو 
با بورس نیوز در این خصوص بیان 
کرد: با توجه به تبلیغاتی که در زمان 
عرضه »پالایش« انجام شد، همانند 
»دارایکم«، اکثر مشارکتکنندگان 
ســرمایهگذاران خــرد بودند که 
سرمایه های خود را از بانک ها وارد 

این ETF کردند.
وی اضافه کرد: بــا در نظر گرفتن 
اتفاقات بازار سرمایه و سقوط ارزش 
سهام پالایشی ها، طبیعتاً مردمی 
که با روند های بازار سرمایه آشنایی 
نداشتند، قبل از ســایرین اقدام به 
فــروش کردنــد و ازآنجاکه بخش 
عمده ســهامداران  پالایش  جزو 
همین اشــخاص بودنــد،  پالایش  

اقبالی نداشت.
رضایی پور افــزود: به منظور بهبود 
رونــد ایــن ETF، حتمــاً باید 
بازارگردانی برای سهم تعیین کرد 
که دغدغه های سرمایه گذاران هم 
کاهش یابد؛ همان طور که ملاحظه 
می کنید،  پالایــش  خیلی کمتر 
از ارزش ذاتــی معاملــه می گردد 
و به نســبت ســایر صندوق های 
سرمایه گذاری، برای خرید جذاب 
است اما؛ با توجه به نگرانی ها و ترس 
سرمایه گذاران خرد،  پالایش  رشد 
نکرده و بالعکس افت داشته است. 
به هرحال، گروه پالایشی با توجه به 
افزایش قیمت فرآورده های نفتی، 
پتانســیل رشد ســودآوری دارد و 
شــخصاً معتقدم  پالایش  گزینه 
مناســبی برای ســرمایه گذاری 

بلندمدت خواهد بود.
این کارشناس بازار سرمایه تصریح 
کرد: ایــن روش تأمین مالی دولت 
از بــازار ســرمایه در کوتاه مدت، 
نگرانی هایی بــه بازار القــا کرده و 
اعتمــاد ســرمایه گذاران خرد به 
این بازار خدشــه دار شــده است. 
برای ترمیم اعتماد سرمایه گذاران 
باید حقوقی های بــازار ترغیب به 
ســرمایه گذاری در این صندوق ها 
شوند و ایجاد انگیزه در حقوقی ها هم 
البته اتفاقی نیست که به سرعت قابل 
انجام باشد. ولی می توان اقداماتی 
در راستای حمایت از صندوق های 
دولتی و جذابیــت  پالایش  برای 
فعالان بازار سرمایه انجام داد تا اگر 
دوباره دولت قصد تأمین مالی از بازار 
سرمایه را داشت، فعالان بازار سرمایه 

مشارکت لازم را داشته باشند.
مدیرعامل کارگزاری مدبر آســیا 
افزود: به هرحال دولت باعرضه سهام 
خود در قالب دو ETF  دارایکم  و  
پالایش ، برای پوشش هزینه های 
خود تأمین مالی کــرده و احتمالاً 
منابع مالی کافی برای حمایت از این 
صندوق ها ندارد؛ اما حمایت لزوماً 
به معنای تزریق منابع پولی نیست. 
دولت ابزار هایی در اختیار دارد که 
می تواند ایــن ابزار هــا را به عنوان 
مشــوق به فعالان بازار ســرمایه 
پیشنهاد دهد و از  پالایش  و سایر 

صندوق های خود حمایت کند.

بورس نیوز
تحلیــل بورس

ISFAHAN
N E W S

کسب و کارهای کوچک آنلاین متضرر اصلی مقررات جدید بانک مرکزی

اعتراض استارت آپ ها به تبعیض مالیاتی

ماه گذشته پس از اعلام بانک مرکزی مبنی بر اخذ مالیات 
از درگاه های پرداخت اینترنتی و دستگاه های کارت خوان، 
جزئیات و نحوه اجرای این طرح، انتقادات زیادی را متوجه 

بانک مرکزی کرد.

درپی اعتراض انجمن فین تک و فعالان حوزه کسب و کارهای اینترنتی، مقرر شد این طرح با 
اندکی تاخیر عملی شود. در آن زمان مهران محرمیان، معاون فناوری های نوین بانک مرکزی 
با بیان اینکه اولویت بندی انجام شده به گونه ای است که این کار در ابتدا برای گردش های مالی 
بالا انجام شود، اطمینان داد که تلاش خواهد شد در ابتدای کار کسب وکارهای کوچک حداقل 
تاثیر را خواهند پذیرفت. با این حال اکنون بر اساس اعلام جدید بانک مرکزی، متقاضیان جدید 
ابزارهای پرداخت از بهمن ماه بدون تشکیل پرونده مالیاتی نمی توانند کارتخوان یا درگاه 
پرداخت داشته باشند و پرونده مالیاتی دارندگان فعلی کارت خوان یا درگاه پرداخت فاقد 

پرونده نیز به طور خودکار تشکیل می شود.

     چالش های حل نشده و تعجیل در اجرا
درحالی که اجرای این طرح با چالش های زیادی همراه بوده است و فعالان فین تک، انتقادات 

زیادی به جزئیات این طرح دارند، بانک مرکزی و سازمان امور مالیاتی بر اجرای 
هرچه سریع تر این طرح تاکید دارد. بدون شک پرداخت مالیات اقدام شایسته ای 
است و باید تمام افراد به اندازه خود در تامین هزینه های سازندگی کشور سهیم 
باشند اما اجرای صحیح و عادلانه این طرح به گونه ای که هم منافع ملی تامین شود 
و هم کسب و کارها آسیب نبینند اهمیت بسزایی دارد. مهم ترین چالشی که بر اجرای 
چنین طرحی مطرح است، محدود کردن اخذ مالیات بر ابزارهای پرداختی مانند 
درگاه و پوز است. در این طرح هیچ برنامه ای برای اخذ مالیات از تراکنش های کارتی 
در نظر گرفته نشده است و همین موجب خواهد شد که اقبال مردم و کسب و کارها 
به استفاده از ابزارهای پرداخت کم شده و به پرداخت های نقدی و کارت به کارت 
روی آورند. کورش محمدی، رئیس مرکز تنظیم مقررات پایانه فروشگاهی و سامانه 
مودیان سازمان امور مالیاتی درپاسخ به این سوال که چرا در طرح فعلی، اخذ مالیات 
به ابزارهای خاصی محدود شــده و پرداخت های کارتی شامل مالیات نشده اند به 
»دنیای اقتصاد« می گوید: »به هیچ تراکنشی پرداخت مالیات تعلق نمی گیرد بلکه 
مالیات بر اســاس مقررات و قوانین مالیاتی نسبت به درآمد کسب و کار محاسبه و 

مطالبه می شود.«
مصطفی نقی پورفر، دبیر انجمن فین تک کشور با انتقاد از عدم تعامل سازمان امور مالیاتی با 
بخش خصوصی و نبود شفافیت در پیشبرد این طرح می گوید: متاسفانه هیچ گوش شنوایی 
برای شنیدن مشکلات و خواســته های انجمن و بخش خصوصی وجود ندارد. نقی پور فر 
می گوید: به رغم اینکه بارها برای برگزاری نشســت و همکاری مشترک با سازمان مالیاتی 
درخواســت داده ایم، هیچ پاســخی دریافت نکرده ایم. وی می گوید: این درحالی است که 
سازمان امور مالیاتی از ما بابت بیان مشکلات صنعت با رسانه ها انتقاد می کند و از ما می خواهد 
پیشنهادهایمان را مطرح کنیم، ولی درنهایت در خروجی ها هیچ نشانی از توجه به درخواست ها 
و چالش های این طرح برای ما نیســت. وی با تاکید بر غلط بودن روش پیشبرد این طرح 
می گوید: رویکرد سازمان امور مالیاتی در اجرای این طرح کاملا ابلاغی است و هیچ تفاوتی با 
اقدام مرحله اول اجرای این طرح ندارد. در آن زمان ظرف ۴ ساعت از ما انتظار اجرای طرح را 
داشتند و حالا ظرف یک ماه. درحالی که هیچ توجهی به مشکلات و چالش های مطرح شده 

نشده است.
اما رئیس مرکز تنظیم مقررات پایانه فروشگاهی و سامانه مودیان سازمان امور مالیاتی در 
پاسخ به گلایه مطرح شده از سوی انجمن فین تک کشور برای عدم برگزاری جلسات تعامل 
و هم اندیشی می گوید:»تقاضای خاصی از ســوی انجمن فین تک دریافت نشده است ولی 

جلسات مختلف تعامل و هم اندیشی با متولیان حوزه پرداخت برگزار شده است که آخرین آن 
میزگرد آنلاین از سلسله نشست های تخصصی بانکداری و اقتصاد دیجیتال با عنوان بررسی 
چالش های نحوه اجرای مالیات از پذیرندگان با حضور مدیران و فعالان حوزه پرداخت، بانک 
مرکزی و سازمان امور مالیاتی در تاریخ ۲1 آذرماه بود که شرح آن در عصر پرداخت منتشر شده 

و در تاریخ ۲۹ آذر ماه قابل مشاهده است.«
میلاد جهاندار، عضو انجمن فین تک می گوید: در اکثر نقاط دنیا در اجرای چنین طرح هایی، 
به جای اخذ مالیات از تراکنش های یک ابزار پرداخت مشخص، تراکنش های حساب مبنا 
قرار می گیرند. به این ترتیب هم منافع دولت به درستی تامین می شود و هم راهی برای دور 
زدن مالیات به وجود نمی آید. درحالی که اکنون عمده کسب و کارهای کوچکی که به کمک 
این ابزارها پرداخت های خود را مدیریت می کردند مجبور به پرداخت مالیات می شــوند و 
کسب و کارهایی که ارقام درشت تری جابه جا می کنند به راحتی می توانند با استفاده از انتقال 

کارتی از پرداخت مالیات فرار کنند.
دبیر انجمن فین تک معتقد است سیستم فعلی اداره مالیات کشور یک سیستم کاملا سنتی 
است و آمادگی اجرای چنین طرحی را ندارد. اگر بنا به اجرای درست فرآیند اخذ مالیات برای 
تامین منافع ملی باشد، باید به چنین طرحی زمان دهند و به صورت کاملا تدریجی آن را از 
کسب و کارهای بزرگ تر شروع کرده و پیش ببرند. با این حال محمدی در پاسخ به احتمال 
آسیب کسب و کارهای کوچک در پی اجرای ســریع چنین طرحی می گوید: »ساماندهی 
پایانه های پرداخت اعم از دستگاه های کارتخوان و درگاه های پرداخت مجازی طبق حکم 
ماده 11 قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان وظیفه بانک مرکزی است و با توجه به 
کثرت تعداد پذیرندگان بدون پرونده مالیاتی، سازمان امور مالیاتی کشور در جهت کمک به 
بانک مرکزی در این امر و تسهیل آن برای این دسته از پذیرندگان، تشکیل پرونده مالیاتی 
ایشان پس از ارائه اطلاعات اعتبارسنجی شده از سوی بانک مرکزی را در دستور کار خود قرار 
داده است. ولی برای درخواست کنندگان جدید باید فرآیند مطابق قانون اجرا شود.« رئیس 
مرکز تنظیم مقررات پایانه فروشگاهی و سامانه مودیان سازمان امور مالیاتی می افزاید:»اجرای 
قانون پایانه  های فروشگاهی نه تنها مشکلی برای کسب و کارهای خرد ایجاد نمی کند بلکه بستر 
لازم را برای برخورداری این گونه کسب و کارها از تسهیلات و مزایای قانونی از قبیل ماده 1۷ 
قانون، فراهم می نماید. شایان ذکر است هدف اصلی و بنیادین قانون مذکور، شفافیت مالی و 
اقتصادی است.« با این حال دبیر انجمن فین تک با اشاره به ضرورت وجود شفافیت در اجرای 
چنین طرح هایی می گوید: دستورالعمل رسمی و مشخصی برای این طرح ابلاغ نشده و همین 

فعالان حوزه فین تک را سردرگم و بلاتکلیف می کند. 

اقتصاد آنلاین
گــــــزارش

استارت آپ

در واقع درخواست افزایش 
حقوق نیز نوعــی مذاکره 
تجاری اســت. شــما باید 
تلاش کنید خــود را جای 
طرف مقابل قــرار دهید و 
درخواست خود را بر اساس 
آن مطرح کنید. پیش از هر 
چیزی به این فکر کنید که چرا مافوق شما 
باید به درخواست افزایش حقوقتان پاسخ 
مثبت دهد. اگر بتوانید دستاوردهای خود 
را با اهداف و سلیقه مدیران همراستا کنید، 
احتمال پذیرش درخواست شما افزایش 

می یابد.
مدیران خوب می دانند چــه زمانی باید 
حقوق کارمندان خود را افزایش دهند. با 
این حال، اگر مدت زیادی است که افزایش 
حقوق نداشته اید، تکلیف چیست؟ شاید 
شــرکت تان مدتی با چالش هــای مالی 
متعددی روبرو بوده است. شاید حتی به 
دلایل مالی حقوقتان نه تنها افزایش پیدا 
نکرده، بلکه کاهش نیز داشته است. اما حالا 
که این چالش ها را پشت سر گذاشته اید 
چطور؟ چگونه خود را برای ارائه درخواست 
افزایش حقوق آماده می کنید؟ خب، اگر 
پاسخ به این سوالات را نمی دانید در این 

مقاله با ما همراه باشید.

   تحقیق و بررسی کنید
در اولین قــدم بایــد بدانیــد وضعیت 
شــرکت تان از لحاظ مالی چگونه است. 
آیا شرکت شما به اهداف مالی اش دست 
می یابد؟ آیا می دانید شخصی با موقعیت 
شغلی شما در شرکتی مشابه چقدر درآمد 
دارد؟ آیا به تازگی شــخصی در شرکت 
شــما افزایش حقوق داشته است؟ دست 
یافتن به این اطلاعات می تواند در نوع بیان 

درخواست افزایش حقوق موثر باشد.
نکته مهمی که وجود دارد این اســت که 

جایگاه خود را نزد تیم مدیریت بشناسید. 
اگر متوجه شــدید مدیران شرکت وجود 
شــما را برای پیشــرفت مجموعه شان 
ضــروری می داننــد، احتمــال پذیرش 
درخواست افزایش حقوق شما چند برابر 

خواهد شد.

   بهترین زمان را انتخاب کنید
همانطور که در حال جمع آوری اطلاعات 
درباره عملکرد شــرکت خود هســتید، 
متوجه زمان مناسب برای ارائه درخواست 

افزایش حقوق خواهید شد.
برای مثال زمانی که شرکت شما در حال 
ضرردهی است، درخواست افزایش حقوق 
حرکتی عاقلانه محســوب نمی شود زیرا 
کارفرمایان این برداشت را خواهند داشت 
که شــما اصلًا با وضعیت تجاری شرکت 
آشنایی ندارید. همچنین، اگر شرکت تان 
به طور مداوم در حال کاهش بودجه است 
نشــان می دهد که وضعیت مالی چندان 

مطلوب نیست.
کاترین مک گین، پروفسور هاروارد، معتقد 
است بهترین زمان برای درخواست افزایش 
حقوق، پیش از پذیرش مســئولیت های 
جدید یا پس از اتمام یک پروژه است. اگر 
به تازگی ســود قابل توجهی به شرکت 
رسانده اید، از کارفرمای خود بپرسید که 
آیا می توانید ســهمی در این سود داشته 
باشید. چنانچه مافوق شما از درخواست تان 
استقبال نکرد، پیشنهاد دهید که چند ماه 
بعد بار دیگر درخواست تان را بررسی کند.

   جمله بندی درست را انتخاب کنید
کارشناســان منابــع انســانی معتقدند 
درخواســت افزایــش حقوق خــود را 
در دو بخــش ارائه کنید بــه طوری که 
درخواست تان نشان دهنده آگاهی شما از 
وظایفتان و شرایط شرکت باشد. برای مثال 
می توانید بگویید: “من متوجه هستم که 
شرایط اقتصادی شرکت در حال پیشرفت 
است. در این مدت، دپارتمان ما به سختی 
مشغول کار بوده و من در آخرین کمپین، 
عملکردی منحصربه فرد داشــتم. آیا این 
امکان وجود دارد حقوقم ۵% افزایش یابد؟”

   قبل از ارائه درخواست افزایش 

حقوق تمرین کنید
آنچه می خواهید به مافوق تان بگویید را 
نه تنها در ذهن خــود، بلکه با صدای بلند 
تمرین کنید. صدای خود را ضبط کنید و 
دوباره پخش کنید. در صحبت های خود 
به دنبال نقطه ضعف باشید. اگر به نظرتان 
خیلی سریع درخواست افزایش حقوق را 
مطرح می کنید بهتر است با لحن دیگری 

آن را در میان بگذارید.
همچنین، پیشنهاد می کنیم جملات خود 
را از دیدگاه کارفرما بررسی کنید. واکنش 
او در برابر درخواست تان چه خواهد بود؟ 
سعی کنید تمام واکنش های او را در ذهن 
خود تجسم کنید و برای هر یک پاسخی 

در نظر بگیرید.

   اعتماد به نفس داشته باشید
وقتی درخواست خود را مطرح می کنید، با 
لحن محترمانه وارد مذاکره شوید. شما باید 
در حین مذاکره آرام باشید، با لحنی خوش 
صحبت کنید و حس و حال همکاری ایجاد 
کنید. از جملاتی که موضعــی بالا دارند 
استفاده نکنید. برای مثال از به کار بردن 
عباراتی مانند “آیا موافق هستید که زمان 
افزایش حقوق من رسیده است؟” استفاده 

نکنید.
همچنین، در حین مذاکره از خودتان بیش 
از حد تعریف نکنید. بیان عبارتی مانند “از 
آنجایی که کار من از همه بهتر است …” 
تاثیر خوبی در پذیرش درخواســت تان 

ندارد. در عوض ســعی کنید با اعتماد به 
نفس استدلال های خود را بیان کنید.

   از تهدید و شکایت پرهیز کنید
هرگز مکالمه خود را با تهدید و شکایت آغاز 
نکنید. این کار باعث می شود کارفرمایتان 
حالت دفاعی به خود بگیــرد که چندان 
وضعیت جالبی نیست. هیچ وقت در طول 
مذاکره خودتان را با سایر همکاران مقایسه 
نکنید یا از اینکه درآمدتان از آنها کمتر است 
گلایه نکنید. مثبت باشید و سعی کنید بر 
روی تاثیراتی که در شرکت تان داشته اید 

تمرکز کنید.

همچنین، به هیچ عنوان کارفرمای خود 
را به طور ضمنی یا عینی تهدید به استعفا 
نکنید. این کار در بهترین حالت، جو جلسه 
را متشنج می کند؛ در بدترین حالت اگر 
کارفرما با درخواست شما موافق نباشد، 
تمام پل های پشت سرتان خراب می شود.

   به آینده بیاندیشید، نه گذشته!
درخواســت افزایش حقوق تان را طوری 
مطرح کنید کــه نه تنها دســتاورهای 
گذشته تان برجسته شود، بلکه کارفرمایتان 
متوجه شود شخصی هســتید که به کار 
گروهی تعهــد دارد و می خواهد همراه با 

شرکت رشد کند.
به دســتاوردهایی که تاکنون در شرکت 
به دست آورده اید، اشاره کنید و از علاقه 
خود برای رویارویی بــا چالش های روبرو 
بگویید. به کارفرمای خود اطمینان دهید 
اهداف و فشــار کاری او را درک می کنید 
و می خواهید در این باره کمک کنید. شما 
باید بدانید شرکت تان به چه چیز اهمیت 
می دهد و شــما چگونه می توانید در آن 

حوزه مفید باشید.

   برای پاسخ منفی آماده باشید
برای دریافت پاســخ منفی، نقشه داشته 
باشــید. اگر در حال حاضر امکان افزایش 
حقوق وجود ندارد، زمینه آن را برای آینده 
آماده کنید. از کارفرمــای خود بخواهید 

ایرادات کارتان را گوشــزد کند تا بتوانید 
آن ها را رفع کنید.

آیا حاضر هستید به جای افزایش حقوق، 
پاداش و مزایا دریافت کنیــد؟ آیا علاقه 
دارید در ساعات کاری تان تغییری ایجاد 
شــود؟ اگر با مطرح کردن این موارد باز 
هم جواب کارفرمایتان منفی بــود، از او 
بخواهید شرایط لازم برای افزایش حقوق 

را بازگو کند.
به ایــن ترتیب، کارفرمای شــما متوجه 
می شــود که سرســختانه قصــد دارید 
 همراســتا با اهداف شــرکت پیشرفت

 کنید.

   نتیجه گیری
ارائه درخواست افزایش حقوق طبیعتاً با 
فشار روحی و اضطراب همراه است. شما 
باید درخواســت خود را به شکلی مطرح 
نمایید که رابطه بین شما و مدیرتان متشنج 
نشــود و او افزایش حقوق را حق مســلم 
شما بداند. طبیعتاً اگر نتوانید به درستی 
درخواست خود را مطرح کنید ممکن است 

شاهد نتیجه عکس باشید.
با رعایت نکات بالا خواهید توانســت که 
روند مذاکره برای افزایش حقوق را به شکل 
صحیحی پیش ببرید. به این ترتیب، حتی 
اگر مافوق شــما با درخواستتان مواففت 
نکرد مطمئن هســتید که پل های پشت 

سرتان را خراب نکرده اید.

همانطور که در حال 
جمع آوری اطلاعات 

درباره عملکرد شرکت 
خود هستید، متوجه 

زمان مناسب برای ارائه 
درخواست افزایش 
حقوق خواهید شد.

همه ما به خوبی می دانیم که ارائه درخواســت افزایش 
حقوق به مافوق امری دشوار است. شما باید ارزش هایی 
که به محل کارتان افزوده اید را به نمایش بگذارید و نشان 
دهید که باعث ایجاد چه تحولاتی شده اید. با این حال، 

هر کاری آداب و منشی دارد.

چگونه درخواست افزایش حقوق بدهیم؟   

یک درخواست موفقیت آمیز
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